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Slovo úvodem

Číslo 3
Ročník 2012Cena 7 Kč

Vážení spoluobčané, čtenáři Koryčanského zpravodaje,
 dovolte mi, abych Vás touto cestou pozdravil po čase dovo-

lených a prázdnin. Pevně věřím, že jste načerpali dostatek sil pro 
poslední část roku 2012. Město Koryčany samozřejmě nezahálelo 
ani v období letních prázdnin. Chtěl bych Vás informovat o někte-
rých událostech, které se staly v letním období.

Na počátku léta zasáhly naše město silné bouřky a přívalové 
deště. Nejvíce problematická byla dolní část potoka Stříbrník. Ten 
předvedl vlivem nárazového deště svou sílu tak, že musela jednot-
ka hasičů chránit majetek občanů. Zásahová jednotka potvrdila 
tímto opět svou nezastupitelnou úlohu v krizových situacích a pat-
ří jí uznání a dík.

Vedení města ihned vstoupilo do jednání se správcem toku 
Lesy ČR a podařilo se zajistit vyčistění koryta v délce přibližně 100 
m. Rada města následně rozhodla o rekonstrukci přilehlého chod-
níku. Již v srpnu jej mohli občané využívat k příjemné procházce 
do lokality rybníku Kachník. Jak říká staré české přísloví: „Všechno 
zlé je k něčemu dobré.“

Rád bych Vás informoval ještě o jedné akci. Je to rekonstrukce 
Dvořákovy studánky v horní části rekreační oblasti Zdravá voda. 
Na jarním společném jednání mezi městem Koryčany, panem 
stavitelem Pavlicou a zástupci LČR byla celkem rychle nalezena 
shoda a výsledek jste mohli vidět již počátkem léta. Jménem všech 

návštěvníků chci tímto poděkovat za odvedené dílo a věřím, že se 
podaří vybudovat v blízkosti studánky také altánek.

Z neplánovaných, ale z důvodu havárie nutně realizovaných 
staveb bych rád zmínil novou kanalizační přípojku mezi Pečo-
vatelskou službou a Domovem pro seniory. Protože se jednalo 

o mimořádnou situaci (destrukce septiku), hrál svou úlohu čas. Od 
projektu přes nutnou administrativu po dokončení stavby neuply-
nulo ani pět měsíců.

V současné době probíhají práce na Hasičské zbrojnici, na 
jejíž zateplení, výměnu oken a vrat byla schválena dotace z SFŽP. 
Rekonstruována byla již kotelna. Předpokládaná energetická úspo-
ra po dokončení díla činí cca 40 %.

V Jestřabicích bude do října letošního roku vybudována nová 
část obvodové zdi hřbitova i s patnácti novými kolumbárii jako 
náhrada za spadlou hřbitovní zeď.

Ještě v měsíci říjnu bychom chtěli rozšířit o dvě parkovací místa 
parkoviště nad zdravotním střediskem a zahájit inženýrské práce 
v ulici Pivodova k výstavbě nových rodinných domů.

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych Vám na závěr svého pří-
spěvku popřál všechno dobré a do závěru roku mnoho sil, dobré 
vůle a vytrvalosti. 

Zdeněk Šmela
starosta
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Odpadové centrum Koryčany již třetím rokem v provozu
Dne 14. 5. 2010 bylo uvedeno do provozu Odpadové centrum 

v Nádražní ulici v Koryčanech.

pokračování na str. 3
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Toto zařízení bylo vybudováno z ope-
račního programu Životního prostředí cel-
kovým nákladem 23 907 614 korun, z toho 
dotace činila 20 392 644 korun. Zařízením 
podobného typu a rozsahem vybavenosti 
se nemohou pochlubit ani mnohem větší 
města. V době výstavby se vyskytly mno-
hé pochybnosti z řad občanů o nezbyt-
nosti vlastnictví tohoto zařízení pro město 
Koryčany. Jak tedy Odpadové centrum 
naplnilo očekávání, která byla do něj vklá-
dána, a jaký je jeho dopad na odpadové 
hospodářství města Koryčany v současné 
době? 

Již dříve, před vybudováním Odpadové-
ho centra Koryčany bylo známo, že provoz 
systému shromažďování, třídění a likvidace 
komunálního odpadu ve stávajících tehdej-
ších podmínkách neúměrně zatěžuje měst-
ský rozpočet. Město Koryčany doplácelo 
ročně více jak 2,2 milionu korun. Bylo tedy 
nutno tento negativní stav změnit a zachy-
tit progresivní trend v odpadovém hospo-
dářství – třídění a separace odpadů v jejich 
co možná nejširším spektru, tedy i odpady 
jako například stavební suť a biologicky 
rozložitelné odpady, jejichž likvidace do té 
doby probíhala živelně, čímž byla postižena 
ponejvíce příroda v okolí Koryčan.

Odpadové centrum umožňuje svou 
technickou vybaveností vytřídění odpa-
dů jako jsou plasty, sklo, papír, nápojové 
kartony z komunálního odpadu a jejich 
další využití v recyklačním procesu pro-
střednictvím prodeje dalším subjektům, 
které se využitím těchto odpadů zabývají. 
Za zapojení do systému Ekonom v oblasti 
třídění dostává Město Koryčany ve formě 
čtvrtletních bonusů a odměn cca 200 000 
Kč ročně, mimo částek za prodej vytřídě-
ného odpadu. Aby bylo možno třídit odpa-
dy, bylo občanům Koryčan a městských 
částí dáno k dispozici 23 míst s kontejnery, 
každému dnes jistě známých podle růz-
ných barev určených pro jednotlivé druhy 
odpadů. Hlavní efekt třídění spočívá přede-
vším ve snaze občanů pochopit důležitost 
principu třídění s celkovým dopadem na 
udržení výše poplatku za komunální odpad 
na přijatelné úrovni. Nejzásadnější princip 

snižování nákladů při likvidaci komunál-
ního odpadu se projevil v praxi již v letech 
2009•2011, kdy se snížil postupně zásluhou 
separace odpadů objem směsného komu-
nálního odpadu o více jak 200 t ročně. 
O tolik se tedy snížilo množství komunál-
ního odpadu, které by jinak bylo spolu se 
směsným komunálním odpadem uloženo 
na skládku fi rmy Depoz v Nětčicích. Úspo-
ra v tomto případě při ceně 1116 Kč za 
uložení tuny odpadu činí 223 000 Kč. Další 
úspora je realizována prodejem vytříděné-
ho odpadu a již výše uvedenými odměnami 
od fi rmy Ekonom. Bohužel fi nanční efekt 
těchto úspor je negativně ovlivňován růs-
tem cen energií a pohonných hmot. Také 
cena vytříděného odpadu je v dnešní době 
ekonomické nestability vystavena výky-
vům. Papír a plasty jsou po svozu z kontej-
nerů dotříděny v hale Odpadového centra, 
lisovány ve tříkomorovém hydraulickém 
lisu a v balících předány zpracovatelům. 
Sklo je dle barev, bílé a barevné, předáváno 
sklárnám Kyjov jako druhotná 
surovina při výrobě skleněných 
obalů. I zde je nutno dodržet 
správné zatřídění do kontejnerů.

Další z provozních funkcí 
Odpadového centra je zpětný 
odběr elektrospotřebičů, a to 
prostřednictvím fi rem Elek-
trowin, Asekol a Ekolamp, kte-
ré je podle jednotlivých druhů 
odebírají k dalšímu zpracování. 
Občané Koryčan i okolních obcí 
zde mohou bezplatně odložit své 
vysloužilé spotřebiče • od ledni-
ček, praček, televizorů a PC monitorů až 
po drobné spotřebiče jako jsou fény, var-
né konvice, mobilní telefony, baterie nebo 
elektrické hračky.

Mimo odpadové centrum je možno 
tyto drobné spotřebiče také uložit do červe-
ných stacionárních kontejnerů, které jsou 
k dispozici v Jestřábicích a naproti Městské-
mu úřadu u farské zdi. Zde je potřeba opět 
připomenout dodržování zatřídění jednot-
livých druhů elektrospotřebičů odkláda-
ných do těchto nádob, opakovaně se tady 
totiž objevují např. zářivky, úsporné zářiv-

ky a světelné trubice, 
které zde nepatří. 
I přesto lze konstato-
vat, že občané ode-
vzdávají nefunkční 
elektrospotřebiče 
převážně správným 
způsobem, takže 
i tento druh odpadu, 
který dříve končil 
na skládkách nebo 
dokonce v přírodě, 
najde své druhotné 

využití. Statisticky je Zlínský kraj ve zpět-
ném odběru elektrospotřebičů hodnocen 
na 1. místě v rámci republiky, k čemuž jistě 
přispěli i občané Koryčan.

Během celého roku mohou občané 
odevzdávat do Odpadového centra nebez-
pečný odpad, jehož likvidaci hradí město 
Koryčany, což se dříve dělo zpravidla 2krát 
do roka prostřednictvím mobilních svozů 
fi rmou Biopas. Ojeté pneumatiky je zde 
také možno odevzdat za poplatek, který se 
liší podle jejich rozměru.

Bezplatně je zde přijímán objemný 
odpad, mezi který patří např. nábytek, 
koberce, PVC nebo matrace, a to za před-
pokladu uhrazení ročního poplatku za 
likvidaci komunálního odpadu. Dále je zde 
prostor pro uložení všech druhů železného 
šrotu, to ovšem bezúplatně.

Další technickou výbavou Odpadového 
centra je komunitní kompostárna, která má 
za úkol vyřešit problém likvidace biologic-
ky rozložitelných odpadů (trávy, větví, lis-

tí, sena), a to jak z ploch zeleně města, tak 
hlavně z pozemků občanů (celkem 75 % 
z celkové zpracované produkce). Je vyba-
vena štěpkovačem, sítem, ventilátorem, 
plničem biologicky rozložitelného odpadu 
(BRO), traktorem John Deer s čelní radlicí 
sloužící k manipulaci s materiálem i jako 
hnací jednotka mobilního štěpkovače při 
sběru (BRO) v terénu. Kompostovací tech-
nologie je prověřenou metodou, která se 
dokáže vypořádat s většinovou částí orga-
nického odpadu. Způsob kompostování 
ve vacích, který je provozován v koryčan-
ském Odpadovém centru eliminuje někte-
ré nepříjemné provozní jevy, jako je např. 
zápach a jeho emise do okolí, který vzniká 
při rozkladném procesu biologických látek. 
Biologicky rozložitelný materiál mohou 
občané ukládat na celkem 30 označených 
míst, která jsou rovnoměrně rozmístěna 
v areálu města a jeho částí. Materiál je 
svážen vždy ve středu pracovníky Tech-
nických služeb na Odpadové centrum ke 
zpracování.

Kompostovací vaky jsou plněny pomo-
cí speciálního stroje zpracovávanými suro-
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vinami, které jsou před uložením do vaku 
dostatečně promíchány a homogenizovány. 
Z důvodu zajištění potřebného provzdušně-
ní je při zakládání surovin do vaku vháněno 
kontrolovaně potřebné množství vzduchu 
podle výsledků kontinuálního monitoro-
vání teploty. Tímto odpadá potřeba překo-
pávání hromad v průběhu kompostovací-
ho procesu, které se používá při způsobu 
zpracování bioodpadu na hromadách. Celý 
kompostovací cyklus v uzavřených kom-
postovacích vacích trvá 6-8 týdnů. Tento 
plně řízený proces je tak 2•3 krát rychlejší 
než jiné způsoby. Výsledný produkt je velmi 
kvalitní, používá se na údržbu ploch měst-
ské zeleně. Občanům je k dispozici zdarma 
a je jimi pravidelně odebírán a žádán. Za rok 
2011 bylo na Odpadové centrum svezeno 
a zpracováno celkem 120 t biologicky roz-
ložitelného odpadu. Tento materiál býval 
dříve v převážné míře vyvážen živelně do 
přírody nebo byl spalován s obtěžujícími 
a znečišťujícími dopady pro ovzduší.

V květnu roku 2011 bylo Odpadové 
centrum vybaveno zařízením pro recykla-
ci stavebních odpadů RESTA TK6 v poři-
zovací ceně 10 600 000 Kč, z čehož dotace 
činila 85 %.

Skládá se z kontejnerové třídicí jed-
notky stavebních odpadů, kontejnerového 
drtiče stavebních odpadů s magnetickým 
separátorem a homogenizérem vstupních 
surovin.

Toto zařízení umožňuje zpracovávat 
stavební odpady (cihly, beton, střešní tašky, 
ne eternit!) od občanů i z investičních akcí 
města. Výsledný produkt, recykláž, je vyrá-
běn ve dvou frakcích lišících se rozměry 

podrcených částic. V současné době získalo 
Odpadové centrum certifi kaci, která oprav-
ňuje k prodeji tohoto produktu z hlediska 
kvality a splnění všech technických para-
metrů recyklátu jakožto výrobku.

Od občanů je vybírán poplatek 250 Kč 
za zde uloženou tunu stavebního odpadu, 
což je cena příznivá proti např. nejbližší-
mu místu (skládka Nětčice) nižší o cca 
100 Kč. Předpokládané množství zpra-
cované stavební suti je 1500 t ročně, toto 
množství se však zatím nedaří naplnit, pro-
to bylo umožněno odevzdávat zde stavební 
odpad i občanům okolních obcí. Za rok 
2011 bylo zpracováno 900 t stavební suti 
na recyklát, který byl použit převážně na 
údržbu nezpevněných příjezdových cest a 
pozemků v majetku Města Koryčany. Bez-
platně byl i k dispozici občanům. Bohužel 
v poslední době byly zaznamenány případy 
černých skládek stavební suti, které nezod-
povědní občané založili v extravilánu měs-
ta s cílem vyhnout se zaplacení poplatku 
za likvidaci tohoto odpadu, který mají dle 
zákona povinnost likvidovat na své nákla-
dy. Podařilo se již dopadnout a odhalit 
některé původce této nepovolené činnosti 
a uložením pokuty jejich jednání patřičně 
ohodnotit. Místa nejčastějšího odkládání 
stavební suti jsou pravidelně monitorová-
na.

K doplnění vybavenosti byly vybudo-
vány v areálu Odpadového centra 2 kotce 
pro nalezené a zachycené psy, které už měly 
v loňském roce i letos několik psích klientů, 
pro které se postupně podařilo nalézt nový 
domov.

Odpadové centrum Koryčany je tedy 

komplexní zařízení sloužící k:
• vytřídění a sběru nebezpečných složek 

komunálního odpadu,
• sběru a využití stavebních a demolič-

ních odpadů,
• sběru a využití objemných odpadů,
• zvýšení materiálového využití komu-

nálních odpadů,
• snížení podílu biologicky rozložitel-

ných odpadů uložených na skládky 
a jeho využití,

• ochraně životního prostředí a minima-
lizace environmentálních škod v době 
mimořádných situací a zamezení nezá-
konného zbavování se odpadu.
Pracovníci Odpadového centra se po 

jeho uvedení do provozu v krátké době 
zapracovali ve zručném ovládání jeho 
technicky složitého a fi nančně nákladné-
ho vybavení a přispívají tak k realizaci cílů 
očekávaných od moderního zařízení toho-
to typu.

Josef Prokeš 
odbor životního prostředí MěÚ Koryčany

Odpadové centrum Koryčany

provozní doba:
Po 10.00 – 16.30
St 10.00 – 16.30
Pá 8.00 – 14.00
So 8.00 – 14.00

Tel. 723 301 123

Zápis 
z 8. zasedání Zastupitelstva města Koryčany,

konaného dne 10. 5. 2012 v Koryčanech

8. zasedání Zastupitelstva města Koryčany konané ve velké 
zasedací místnosti na MěÚ Koryčany zahájil starosta Zdeněk 
Šmela v 19.00 hodin. Zasedání se zúčastnilo 15 zastupitelů, ově-
řovateli zápisu byli jmenováni zastupitelé Ing. Miroslav Budík 
a Jaroslav Vrba. Návrhová komise byla schválena ve složení 
zastupitelů Mgr. Drahomíra Čížková, Květoslava Daníčková 
a Zdeněk Šmela. Průběh zasedání zapsal Václav Paseka.

Program:
1. Zahájení.
2. Doplnění a schválení programu.
3. Zpráva o činnosti Rady města Koryčany.
4. Hospodaření města Koryčany v roce 2012 - schválení roz-

počtových změn.
5. Schválení fi nančního příspěvku v rozpočtu města Koryčany 

v roce 2013 na zajištění družstva kategorie JPO II Koryčany 

ve výši 150 000 Kč. 
6. Souhlas s převodem hospodářského výsledku u příspěvko-

vých organizací. 
7. Informace o postu investičních prací a VPP na rok 2012.
8. Změna č. 8 a 9 ÚP SÚ Koryčany, územní plán Koryčany.
9. Projednání nabídky Zlínského kraje na převod objektu zám-

ku v Koryčanech na Město Koryčany. 
10. Převody majetku města. 
11. Schválení organizačního zabezpečení následujícího zasedá-

ní zastupitelstva.
12. Zpráva o záchraně architektonického dědictví hradu Cim-

burk v roce 2012.
13. Interpelace zastupitelů.
14. Diskuse. 
15. Závěr.

1. Zahájení - add 2. Doplnění a schválení programu
Starosta přivítal všechny přítomné. Z občanů města se 

zasedání zastupitelstva zúčastnilo 15 občanů. Starosta vyzval 
zastupitele, aby se vyjádřili k navrženému programu jednání. 
Navržený program nebyl doplněn a byl schválen patnácti hlasy 
přítomných zastupitelů.
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3. Zpráva o činnosti Rady města Koryčany
Tajemník úřadu Pavel Vaněk předložil zprávu o činnos-

ti rady od posledního zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo 
vzalo zprávu na vědomí. Zpráva je přiložena k zápisu a je jeho 
součástí.

4. Hospodaření města Koryčany v roce 2012 - schválení roz-
počtových změn
1. Schválení rozpočtových změn
Starosta informoval zastupitele o změnách v rozpočtu, které 

je nutné schválit. Rozpočtové změny jsou vedeny v příloze 
usnesení. Jedná se o změnu č. 1/2012. 

 2. Ukončení smlouvy o uzavření budoucí smlouvy ze dne 
13. 6. 2001 včetně dodatku na odkoupení objektu sýpky č.p. 
157 v k. ú. Koryčany a z toho vyplývajících podmínek, tj. vypo-
řádání nákladů vložených p. Lossmannem do objektu hospo-
dářské budovy na parcele p. č. 325 v k. ú. Koryčany. Dle uve-
dené smlouvy jmenovaný měl předložit městu prokazatelné 
doklady na vynaložené náklady na zhodnocení nemovitosti. 
Pan Lossmann předložil radě prokazatelné doklady ve výši 
200 000 Kč. Starosta předložil radě návrh dohody o vyrovná-
ní s panem Lossmannem. Rada města Koryčany doporučila 
Zastupitelstvu města Koryčany schválit vypořádání nákladů 
rozpočtovou změnou v rozpočtu města Koryčany. 

3. Zastupitelstvo města Koryčany schválilo investiční záměr 
dostavbu „Domova pro seniory Koryčany“, č.p. 77 v ul. 
Kyjovská. 

 Město Koryčany jako investor stavby hodlá ve svém záměru 
provést dostavbu proluky vedle stávající budovy a funkčně ji 
napojit na stávající stavbu. Realizací stavby vznikne bezba-
riérový přístup do objektu a vertikální komunikací – výta-
hem bude objekt zpřístupněn rovněž bezbariérově. Realiza-
cí stavby bude rozšířeno zázemí personálu pro poskytování 
služeb obyvatelům domova, tj. sesterna, vyšetřovna, rehabi-
litace atd. a zázemí pro obyvatele domova, společenská míst-
nost (jídelna) se zázemím. Realizací této stavby nedojde ke 
kapacitnímu navýšení lůžek. Realizace stavby je plánována 
na rok 2012/2013. Město Koryčany vyčerpalo všechny mož-
nosti pro čerpání dotací jak z ROP (EU), tak i ze státního 
rozpočtu. Město Koryčany požádalo Zlínský kraj o pomoc 
při fi nancování této investiční akce. Při Hejtmanském dnu 
v Koryčanech byla tato pomoc přislíbena, a to ve výši 50 
% z celkových nákladů na tuto akci. Podmínkou schválení 
této fi nanční pomoci ze strany Zlínského kraje je, že měs-
to Koryčany ve svém rozpočtu pro rok 2012 a 2013 schválí 
spoluúčast města Koryčany na této investiční akci také ve 
výši 50 % z celkových nákladů. Na základě jeho schválení 
zastupitelstvem města požádá město Koryčany Zlínský kraj 
o fi nanční podporu na jeho dostavbu. 

 Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjád-
řili k předloženému návrhu. Ze strany občanů a také zastu-
pitelů byly vzneseny dotazy k uvedenému bodu jednání, 
na které starosta odpovídal. Starosta nechal o jednotlivých 
bodech hlasovat. 

Hlasování: 
1. Zastupitelstvo města Koryčany schválilo patnácti hlasy pří-

tomných zastupitelů rozpočtové opatření č. 1 v roce 2012 
v rozpočtu města Koryčany dle přílohy. 

2. Zastupitelstvo města Koryčany schválilo patnácti hlasy pří-
tomných zastupitelů vypořádání nákladů ve výši 200 000 Kč 
vynaložených panem Lossmannem na zhodnocení objek-
tu hospodářské budovy, sýpky, na parcele p. č. 325 v k. ú. 
Koryčany. 

3. Zastupitelstvo města Koryčany schválilo patnácti hlasy pří-
tomných zastupitelů v rozpočtu města Koryčany pro rok 
2012 a 2013 spoluúčast města Koryčany ve výši 50 % z cel-
kových nákladů na investiční akci „Dostavba Domova pro 
seniory Koryčany“, čp. 77 v ul. Kyjovská. 

5. Schválení fi nančního příspěvku v rozpočtu města Koryčany 
v roce 2012 na zajištění pohotovosti družstva JPO II Koryčany 
ve výši 150 000 Kč

Starosta seznámil zastupitele a občany s podmínkou pro 
podání žádosti o dotaci poskytnuté z rozpočtu kraje na zajištění 
pohotovosti družstva JPO II Koryčany pro rok 2013. Zastupitel-
stvo musí schválit v termínu do 10. 6. 2011 fi nanční příspěvek 
(vlastních prostředků) z rozpočtu města Koryčany pro rok 2012 
na zajištění pohotovosti družstva JPO II Koryčany ve výši 150 
000 Kč. Schválení tohoto příspěvku (vlastních zdrojů) Zastu-
pitelstvem města Koryčany je podmínkou pro podání žádosti 
o dotaci v letošním roce pro rok 2013 z rozpočtu Zlínského kra-
je ve výši 100 000 Kč. 

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjá-
dřili k předloženému návrhu. Ze strany zastupitelů (p. Huška) 
byl vznesen dotaz k uvedenému bodu jednání, na který starosta 
odpovídal. Starosta nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování: 
Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje patnácti hlasy přítom-
ných zastupitelů fi nanční příspěvek v rozpočtu města Koryčany 
v roce 2012 na zajištění pohotovosti družstva kategorie JPO II 
ve výši 150 000 Kč. 

6. Souhlas s převodem hospodářského výsledku u příspěvko-
vých organizací

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjád-
řili k předloženému návrhu na převod hospodářského výsledku 
u příspěvkových organizací.

Ze strany zastupitelů (p. Škrabal) byl vznesen dotaz k uvede-
nému bodu jednání, na které starosta odpovídal. Starosta přeče-
tl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Zastupitelstvo města Koryčany dává souhlas patnácti hlasy 
přítomných zastupitelů příspěvkové organizaci Města Koryčany 
- ZŠ Koryčany - k převedení zlepšeného hospodářského výsled-
ku za rok 2011 v celkové částce ve výši 276 120,64 Kč, a to takto: 
do fondu rezervního částku ve výši 156 120,64 Kč a do fondu 
odměn (na vytvoření fi nanční rezervy přímých vzdělávacích 
neinvestičních výdajů) ve výši 120 000 Kč. 

7. Informace o průběhu investičních akcí a VPP města Koryča-
ny v roce 2012

Starosta seznámil zastupitele a přítomné občany s průbě-
hem investičních akcí a větších oprav a VPP ve městě Koryčany 
v roce 2012. 

Investiční akce 
1. Zateplení Domova pro seniory v Koryčanech č.p. 77 - poda-

ná žádost o dotaci.
2. Zateplení Hasičské zbrojnice v Koryčanech č.p.82 – podaná 

žádost o dotaci.
3. Revitalizace zeleně v Koryčanech – žádost schválena – čeká 

na výzvu.
4. Dostavba Domova pro seniory – podání žádosti o dotaci z 

Zlínského kraje.
5. Revitalizace centra města Koryčany - chodníky ul.Nádražní, 
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Masarykova, Příční – podání žádosti o dotaci z ROP.
6. Místní informační systém a povodňový plán – podaná 

žádosti o dotaci. 
7. MŠ Pivodova – dětské hřiště – podaná žádost o dotaci.
8. Zametací vůz – žádost zamítnuta, změna zadání – pouze 

technické služby. 
9. Projekt kanalizace Jestřabice pro územní řízení – dokončení 

v září 2012.
10. Projekt revitalizace hřbitova v Koryčanech – podání žádosti 

o dotaci
11. Paspart místních komunikací – realizace v září 2012.
12. Studie Multifunkčního střediska (kulturní a tělovýchovné) 

- vypracována.
13. Zpracování nového digit. UP Koryčany - II. etapa – průběž-

ně do r. 2012.
14. Cimburk – static. zajištění pro r. 2012 – připomínkové řízení 

„Dohody spoluvlast.“.
15. Rozšíření parkoviště za zdravotním střediskem – realizace v 

2. pol. 2012.
16. Zpracování projektové dokumentace na rekonstrukci ul. 

Zámecká - běží.
17. Žádost o dotace na činnost hasičů JPO II pro r. 2012 – pro-

jednávána zastupitelstvem.
18. Prodloužení sítí v ul. Pivodova za účelem výstavby RD - rea-

lizace 2012/13. 
19. Vybudování hromosvodů na budovách koupaliště – 2. pol. r. 

2012.
20. Oprava potrubí u malého bazénu na koupališti – splněno.
21. Oprava, resp. nové zábradlí mostu na objížďce – cen.nab.

SÚS: 83 000 Kč.

VPP města Koryčany na rok 2012
1. Oprava hřbitovní zídky v Jestřabicích. 
2. Nátěr fasády b. j. Masarykova opravně obuvi ve dvoře MěÚ 

Koryčany.
3. Oprava a běžná údržba chodníků v Koryčanech. 
4. Oprava schodiště k domu Pečovatelské služby č.p. 457, ul. 

Zámecká. 
5. Běžná oprava a údržba veřejných prostranství a veřejné zeleně.
6. Oprava betonu na autobusové zastávce v Lískovci.
7. Oprava okna a špalet ve volební místnosti v Blišicích.
8. Vybudování zpevněné plochy u hostince a u Grabovských 

v Blišicích.
9. Dobudování odstavné plochy v Lískovci. 
10. Vybudování veřejného osvětlení u okálu v Lískovci. 
11. Oprava, resp. zpevnění zábradlí mostku v Potokách.

Ze strany občanů a také zastupitelů byly vzneseny dotazy 
k uvedenému bodu jednání, na které odpovídal starosta. Zastu-
pitelstvo města Koryčany vzalo informaci starosty na vědomí.

8. Změna č. 8 a 9 ÚP SÚ Koryčany, územní plán Koryčany
Městský úřad Kroměříž, stavební úřad, oddělení územního plá-

nování, který je pořizovatelem územního plánu Koryčany, navrhuje 
zastavit projednávání změn č. 8 a 9 ÚP SÚ Koryčany a projednávat 
jen nový územní plán Koryčany. Důvodem je, že investoři na těch-
to změnách již netrvají a nový územní plán je ve fázi společného 
jednání a zahrnuje obě změny platného územního plánu sídelního 
útvaru Koryčany. V souladu s ustanovením §56 stavebního zákona 
je třeba tento návrh projednat v Zastupitelstvu města Koryčany. 

Rada města Koryčany tento návrh doporučila k projednání 
a ke schválení v Zastupitelstvu města Koryčany. K této zprávě byly 
vzneseny dotazy ze strany zastupitelů, na které odpovídal starosta.

Hlasování: 
Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje patnácti hlasy přítomných 
zastupitelů zastavení projednávání změn č. 8 a 9 ÚP SÚ Koryčany 
a doporučilo projednávat jen nový územní plán Koryčany. Důvo-
dem je, že investoři na těchto změnách již netrvají a nový územní 
plán je ve fázi společného jednání a zahrnuje obě změny platného 
územního plánu sídelního útvaru Koryčany. 

9. Projednání nabídky Zlínského kraje na převod objektu zám-
ku v Koryčanech na Město Koryčany 

Starosta seznámil zastupitele a přítomné občany s nabíd-
kou Zlínského kraje na převod objektu zámku v Koryčanech 
s přilehlými pozemky z vlastnictví Zlínského kraje do vlast-
nictví města Koryčany. Podklady obdrželi všichni zastupitelé 
v materiálech k jednání v zastupitelstvu. 

Na dnešní zasedání zastupitelstva byl pozván zástupce spol. 
COM Technologie, s.r.o. zastoupené Michalem Kovářem, která 
je strategickým partnerem města v možném převodu zámku 
v Koryčanech z vlastnictví Zlínského kraje a jeho dalšího využi-
tí, aby představil zastupitelům a občanům koncepci využití 
zámku a sýpky, který by měl pro město přinést důstojné využití 
prostor, pracovní místa a poskytnout regionu zajímavou službu. 
Záměrem je vybudovat v prostorách zámku Domov se zvlášt-
ním režimem (Alzheimerova choroba a ostatní typy demencí). 

Na zámku se předpokládá zachování kuchyně, kapacita 
prostor by byla maximálně 60 lůžek. Realizací tohoto záměru 
by bylo vytvořeno 50 pracovních míst. Finanční řešení bude 
vycházet z podmínek Zlínského kraje pro převod nemovitosti. 
V prostorách sýpky by byla vybudována ubytovací kapacita. 

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjádřili 
k předloženému návrhu záměru na převod majetku. K této zprávě 
byly vzneseny dotazy ze strany občanů a také zastupitelů, na které 
starosta odpovídal. Starosta upozornil, že se bude hlasovat o zámě-
ru a ne o převodu. Starosta nechal o tomto převodu hlasovat. 

Hlasování: 
Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje patnácti hlasy přítom-
ných zastupitelů záměr převodu objektu zámku s přilehlými 
pozemky v Koryčanech z majetku Zlínského kraje do vlastnic-
tví města Koryčany za cenu sjednanou ve výši 1 Kč. 

add 10. Převody majetku města
Starosta seznámil zastupitele s návrhem na převod nemo-

vitostí z vlastnictví města a do vlastnictví města. Podklady 
obdrželi všichni zastupitelé v materiálech k jednání v zastupitel-
stvu. Záměr prodeje majetku města byl, dle zákona o obcích, ve 
stanoveném termínu zveřejněn na úřední desce MěÚ Koryčany 
a také na internetových stránkách města. 

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjá-
dřili k předloženému návrhu na převod majetku. K tomuto byl 
vznesen dotaz ze strany zastupitele (p. Škrabal), na které starosta 
odpovídal. Starosta nechal hlasovat o jednotlivých převodech. 

Hlasování: 
1. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje patnácti hlasy pří-

tomných zastupitelů prodej pozemku p. č. 636/1 orná půda 
o výměře 802 m2 v k. ú. Koryčany za účelem využití jako 
zahrada manželům Jaroslavě a Stanislavu Vavrlovým za 
cenu znaleckého posudku. 

2. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje patnácti hlasy pří-
tomných zastupitelů prodej pozemku p. č. 525/2 zastavěné 
plochy a nádvoří o výměře 51 m2 v k. ú. Koryčany za účelem 
dořešení vlastnických vztahů k pozemku a ke stavbě RD 
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paní Aleně Trpíkové a Martinu Šňupalovi za cenu znalecké-
ho posudku. 

3. Zastupitelstvo města Koryčany neschvaluje patnácti hla-
sy přítomných zastupitelů prodej části pozemku p. č. 2935 
trvalý - travní porost o výměře cca 80 m2 dle přiložené kopie 
katastrální mapy v k. ú. Jestřabice panu Tomáši Žižlavské-
mu.

4. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje patnácti hlasy pří-
tomných zastupitelů odkoupení zemědělské hospodářské 
budovy bez č.p./č.e. stojící na pozemcích jiných vlastníků p. 
č. 59/1, p. č. 59/2, p. č. 59/3, p. č. 59/4, p. č. 59/5, p. č. 59/6, 
p. č. 59/7, p. č. 59/8, p. č. 59/9, p. č. 59/10, p. č. 59/11 a p. č. 
59/12 a zemědělské hospodářské budovy bez č.p./č.e. stojící 
na pozemcích jiných vlastníků p. č. 61/1, p. č. 61/2, a p. č. 
61/3 v obci Koryčany a k. ú. Blišice od fi rmy DREVOS, spol. 
s r. o. za sjednanou cenu ve výši 200 000 Kč. 

5. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje patnácti hlasy pří-
tomných zastupitelů záměr prodeje zemědělské hospodář-
ské budovy bez čp/če. stojící na pozemcích jiných vlastníků 
p. č. 59/1, p. č. 59/2, p. č. 59/3, p. č. 59/4, p. č. 59/5, p. č. 59/6, 
p. č. 59/7, p. č. 59/8, p. č. 59/9, p. č. 59/10, p. č. 59/11 a p. č. 59/12 
a zemědělské hospodářské budovy bez čp/če stojící na pozem-
cích jiných vlastníků p. č. 61/1, p. č. 61/2, a p. č. 61/3 v obci 
Koryčany a k. ú. Blišice za sjednanou cenu ve výši 200 000 Kč. 

11. Schválení organizačního zabezpečení následujícího zasedá-
ní zastupitelstva

Starosta seznámil zastupitele a občany s organizačním zabezpe-
čením následujícího zasedání zastupitelstva, jehož návrh obdrželi 
všichni zastupitelé v materiálech k jednání v zastupitelstvu. 

Starosta vyzval přítomné občany a zastupitele, aby se vyjá-
dřili k předloženému návrhu organizačního zabezpečení násle-
dujícího zasedání. 

K tomuto bodu nebyly vzneseny další dotazy ani připomín-
ky. Starosta nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
1. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje patnácti hlasy pří-

tomných zastupitelů takto doplněné organizační zabezpeče-
ní následujícího zasedání zastupitelstva v Koryčanech, které 
se bude konat 28. června 2012 v 19 hodin. 

12. Zpráva o záchraně architektonického dědictví hradu 
Cimburk v roce 2012

Starosta vyzval zástupce o.s. Polypeje, aby předložili zprá-
vu o činnosti na zřícenině hradu Cimburk. Zástupce Polypejí 
p. Krämer informoval přítomné, že hrad Cimburk již není zařa-
zen v projektu „Záchrana architektonického dědictví hradu 
Cimburk“, tj. nelze čerpat dotace z uvedeného projektu na opra-
vu zříceniny hradu. Polypeje budou nadále pečovat o památku 
z pozice dobrovolníků, aby nedocházelo ke škodám na objek-

tu. Budou pečovat o návštěvníky a za vybrané peníze (vstupné) 
budou realizovat opravy. Nadále budou pořádat kulturní akce. 
Dále přislíbili, že budou přesouvat lešení a budou pokračovat ve 
spárování další poškozené zdi. 

Starosta informoval zastupitele a občany, že je tomu již rok, 
co Polypeje chtěly 30 mil. na opravu Cimburku, což nebylo 
v možnosti města. Informoval, že Polypeje do 30. 4. 2012 nedo-
daly partnerskou smlouvu. Upozornil, že smlouva přišla emailem 
v pátek 4. 5. 2012 a rada se touto smlouvou bude zabývat při dal-
ším jednání rady. V loňském roce město schválilo ve svém rozpoč-
tu příspěvek, ale z důvodu absence smlouvy nebyly poskytnuty. 
V letošním roce jsou opět schváleny fi nanční prostředky, ale jejich 
poskytnutí je odvislé od podpisu smlouvy. Zástupce Polypejí 
p. Krämer konstatoval, že Polypeje nechtěly 30 mil. ihned jed-
norázově, ale postupně na celkovou konzervaci hradu. Důvodem 
nepodepsání smlouvy bylo propuštění všech zaměstnanců kro-
mě Bc. Manouška, který je dlouhodobě v pracovní neschopnosti. 
Proto došlo k prodlevě. 

Paní Mgr. Čížková vznesla pochvalu Polypejí za postup při 
konzervačních pracích na hradě Cimburk. Zastupitelstvo města 
Koryčany vzalo zprávu na vědomí. 

13. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace zastupitelů, na které současně 

odpovídal. 
• V interpelacích jako první vystoupil starosta, který vyhod-

notil Hejtmanský den, probral jednotlivá témata, pozval pří-
tomné na slavnostní otevření koupaliště dne 25. 5. 2012. 

• Zastupitel Ing. Miroslav Máčel poukázal na špatný výhled 
při výjezdu z náměstí u ZŠ. Navrhl dát zrcadlo nebo vymys-
let jiná řešení.

• Zastupitelka Ilona Vybíralová poukázala na možnost využití 
tržnice a hřiště pro matky s dětmi (vysekat trávu a dát laveč-
ky). Starosta – k tomuto účelu je vybudována odpočinková 
zóna za školní jídelnou, Vybíralová – chybí WC a odpoledne 
je to zamčené. 

• Zastupitelka Mgr. Čížková vznesla dotaz, zda by bylo možné 
osadit plochu kolem sochy P. Marie v ulici Příční-Nádražní, 
Starosta – bude provedeno pracovníky na VPP.
 

14. Diskuse 
Starosta otevřel diskusi.

• V diskusi vystoupil tajemník úřadu, který informoval pří-
tomné o fi nancování Hejtmanského dne. Konstatoval, že 50 
% nákladů hradí město a 50 % ZK.

• Na závěr diskuse starosta poděkoval všem přítomným za 
náměty a připomínky. 

add 15. Závěr
Starosta pan Zdeněk Šmela poděkoval všem za účast na 

dnešním zasedání a jednání ve 21.30 hodin ukončil.

Zápis 
z 9. zasedání Zastupitelstva města Koryčany

konaného dne 28. 6. 2012 v Koryčanech

9. zasedání Zastupitelstva města Koryčany konané ve velké 
zasedací místnosti na MěÚ Koryčany zahájil starosta Zdeněk 
Šmela v 19.00 hodin. Zasedání se zúčastnilo 11 zastupitelů, 
4 zastupitelé byli omluveni. Ověřovateli zápisu byli jmenováni 
zastupitelé JUDr. Ludmila Harvilíková a Michal Huška. Návr-

hová komise byla schválena ve složení zastupitelů Ing. Miroslav 
Máčel, Ing. Hana Jamborová a Ilona Vybíralová. Průběh zase-
dání zapsal Václav Paseka.

Program:
1. Zahájení.
2. Doplnění a schválení programu.
3. Zpráva o činnosti Rady města Koryčany.
4. Zpráva o hospodaření města Koryčany k 30. 4. 2012, schvá-

lení rozpočtových změn.
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5. Schválení závěrečného účtu města Koryčany za rok 2011.
6. Schválení plánu práce Rady a Zastupitelstva města Koryča-

ny na 2. pololetí 2011.
7. Informace o průběhu investičních akcí a VPP města Koryča-

ny v roce 2011.
8. Zpráva o činnosti Odpadového centra města Koryčany, sys-

tému služeb a technických služeb. 
9. Převody majetku města.
10. Schválení organizačního zabezpečení následujícího zasedá-

ní zastupitelstva.
11. Interpelace zastupitelů.
12. Diskuse.
13. Rekapitulace usnesení.
14. Závěr.

add 1. Zahájení - add 2. Doplnění a schválení programu
Starosta přivítal všechny přítomné. Z občanů města se zase-

dání zastupitelstva dle prezenční listiny zúčastnilo 10 občanů. 
Starosta vyzval zastupitele, aby se vyjádřili k navrženému pro-
gramu jednání. Navržený program nebyl doplněn a byl schvá-
len jedenácti hlasy přítomných zastupitelů.

add 3. Zpráva o činnosti Rady města Koryčany
Tajemník úřadu Pavel Vaněk předložil zprávu o činnosti 

rady od posledního zasedání zastupitelstva. 
Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjád-

řili k předložené zprávě. K tomuto bodu nebyly vzneseny další 
dotazy ani připomínky. Zastupitelstvo vzalo zprávu na vědomí. 

add 4. Schválení závěrečného účtu města Koryčany za rok 2010
Zprávu k tomuto bodu přednesl starosta. Uvedl, že závěreč-

ný účet města byl vypracován jak z účetní uzávěrky za rok 2011, 
tak také z přezkoumání hospodaření města, který provedli pra-
covníci Krajského úřadu Zlínského kraje, odboru Kanceláře 
ředitele kontrolního oddělení. 

Při přezkoumání hospodaření obce Koryčany za rok 2011 
byly zjištěny chyby a nedostatky. Tyto chyby neovlivnily výsle-
dek hospodaření za rok 2010, § 10 odst. 3 písm. b) zákona 
420/2004 Sb. uvedené v textu zprávy o výsledku přezkoumání 
od písm. B), neboť byly odstraněny v průběhu přezkoumání. 

Materiál k závěrečnému účtu města byl v souladu se záko-
nem zveřejněn na úřední desce i na elektronické úřední desce 
města Koryčany. Závěrečný účet města a výsledek z přezkou-
mání hospodaření města zastupitelé obdrželi v materiálech 
k jednání zastupitelstva.

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjá-
dřili k předloženému závěrečnému účtu města za rok 2011. 
K tomuto bodu nebyly vzneseny další dotazy ani připomínky. 

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hla-
sovat. 

Hlasování: 
Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy pří-
tomných zastupitelů závěrečný účet města Koryčany za rok 
2010 bez výhrad. 

add 5. Zpráva o hospodaření města Koryčany k 30. 4. 2011, 
schválení rozpočtových změn

Zprávu o hospodaření města Koryčany k 30. 4. 2012 
obdrželi členové zastupitelstva v materiálech k jednání 
zastupitelstva. Zpráva je přiložena k tomuto zápisu a je jeho 
nedílnou součástí. Příjmy jsou plněny na částku 13 769 800 
Kč a výdaje jsou čerpány na částku 12 120 400 Kč + finan-

cování 1 649 400 Kč. Zastupitelé obdrželi rozpočtové změny 
č. 2/2012. 

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjá-
dřili k předložené zprávě o hospodaření města, k rozpočtovým 
změnám. K tomuto bodu nebyly vzneseny dotazy ani připo-
mínky. 

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hla-
sovat. 

Hlasování: 
1. Zastupitelstvo města Koryčany vzalo na vědomí zprávu 

o hospodaření města Koryčany 30. 4. 2012. 
2. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy pří-

tomných zastupitelů rozpočtovou změnu číslo 2/2012 dle 
přílohy. 

add 6. Informace o investičních akcích a VPP města Koryčany 
v roce 2012

Starosta seznámil zastupitele a přítomné občany s průbě-
hem investičních akcí a větších oprav a VPP ve městě Koryčany 
v roce 2012. 
Investiční akce a větších oprav ve městě Koryčany na rok 2012:
1. Zateplení Domova pro seniory v Koryčanech č.p. 77- akcep-

tace žádosti o dotaci. 
2. Zateplení Hasičské zbrojnice v Koryčanech č.p. 82 - akcep-

tace žádosti o dotaci.
3. Revitalizace zeleně v Koryčanech – žádost schválena – čeká 

na výzvu.
4. Dostavba Domova pro seniory – podání žádosti o dotaci od 

Zlínského kraje.
5. Revitalizace centra města Koryčany - chodníky ul. Nádraž-

ní, Masarykova, Příční, zadání ROP neodpovídá záměru - 
vlastní prostředky.

6. Místní informační systém a povodňový plán – podána 
žádost o dotaci.

7. MŠ Pivodova – dětské hřiště podaná žádost o dotaci z MMR 
schváleni jako náhradníci.

8. Zametací vůz – žádost zamítnuta, změna zadání – bude 
podaná nová žádost.

9. Projekt kanalizace Jestřabice pro územní řízení – dokončení 
v září 2012.

10. Projekt revitalizace hřbitova v Koryčanech – podání žádosti 
o dotaci, resp. hledání možností 

11. Paspart místních komunikací – realizace v září 2012.
12. Studie Multifunkčního střediska (kulturní a tělovýchovné) 

- vypracována. 
13. Nový digitální ÚP Koryčany – veřejné projednání v srpnu 

– průběžně do r. 2012.
14. Cimburk – static. zajištění pro r. 2012 – připomínkové říze-

ní „Dohody spoluvlastníků“.
15. Rozšíření parkoviště za zdravotním střediskem – realizace 

v 2. pol. 2012.
16. Zpracování projektové dokumentace na rekonstrukci ul. 

Zámecká - běží v součinnosti s tvorbou nového územního 
plánu.

17. Prodloužení sítí v ul. Pivodova za účelem výstavby RD - rea-
lizace 2012/13.

18. Vybudování hromosvodů na budovách koupaliště 2. polole-
tí roku 2012.

19. Oprava potrubí u malého bazénu na koupališti - oprava 
provedena.

20. Oprava, resp. nové zábradlí mostu na objížďce - oprava pro-
vedena.
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Plán VPP města Koryčany na rok 2012
1. Oprava hřbitovní zídky v Jestřabicích. 
2. Nátěr fasády b. j. Masarykova a opravna obuvi ve dvoře 

MěÚ.
3. Oprava a běžná údržba chodníků a míst. komunikací.
4. Oprava schodiště k domu Pečovatelské služby - provedeno.
5. Běžná údržba veřejných prostranství a veřejné zeleně.
6. Oprava betonu na autobusové zastávce v Lískovci.
7. Oprava okna a špalet ve volební místnosti v Blišicích.
8. Vybudování zpevněné plochy u hostince v Blišicích - prove-

deno.
9. Dobudování odstavné plochy v Lískovci. 
10. Vybudování veřejného osvětlení u okálu v Lískovci. 
11. Prodloužení VO v ul.Tovární – Crhounek - provedeno.
12. Vymalování knihovny - provedeno.

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjád-
řili k předloženým informacím, k tomuto bodu nebyly vznese-
ny další dotazy ani připomínky. Zastupitelstvo města Koryčany 
vzalo informaci starosty na vědomí.

add 7. Schválení plánu práce Rady a Zastupitelstva města 
Koryčany na 2. pololetí 2011

Starosta seznámil zastupitele a občany s návrhem plánu práce 
Rady a Zastupitelstva města Koryčany na 2. pololetí 2012. Návrh 
obdrželi zastupitelé v materiálech k jednání zastupitelstva. Starosta 
vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjádřili k předložené 
zprávě. K tomuto bodu nebyly vzneseny dotazy ani připomínky. 
Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy pří-
tomných zastupitelů plán práce Rady a Zastupitelstva města 
Koryčany na 2. pololetí roku 2012. 

add 8. Zpráva o činnosti Odpadového centra města Koryčany, 
systému služeb a technických služeb 

Referent OŽP pan Josef Prokeš seznámil přítomné s činnos-
ti Technických služeb a Odpadového centra města Koryčany. 

Technické služby byly zřízeny jako organizační služba 
v roce 2010 souběžně s uvedením odpadového centra do pro-
vozu. Hlavním úkolem TS je údržba veřejného prostranství 
a dalšího obecního majetku spočívající např. v sečení trávy 
a další údržbě obecní zeleně, opravách chodníků, místních 
komunikací a veřejných prostranství včetně mobiliáře, zimní 
údržba komunikací, svoz komunálního odpadu a logistického 
zajištění provozu odpadového centra atd. 

Jmenovaný zhodnotil roční fungování technických služeb 
a také odpadového centra. Předložil přehled odpadů doveze-
ných a zpracovaných na odpadovém centru Koryčany. Jedná se 
mimo jiné o bio odpad a jeho kompostování. Při této příležitos-
ti zhodnotil fungování sběrných míst bio odpadu. Dále vyhod-
notil svoz a zpracování tříděného odpadu, kam patří sklo, papír, 
kov, plast, nebezpečný odpad, pneumatiky, zpětný odběr elek-
trospotřebičů, svoz a zpracování stavební sutě, objemný odpad 
jak po stránce nákladů, tak výnosů. Kalkulaci poplatku za odvoz 
komunálního odpadu, tj. náklady na 1 popelnici, kdy náklady 
na jednu popelnici činí 663 Kč. 

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjád-
řili k předložené zprávě. K tomuto bodu nebyly vzneseny pod-
statné dotazy ani připomínky. Zastupitelstvo města Koryčany 
vzalo zprávu na vědomí.

add 9. Převody majetku města
Starosta seznámil zastupitele a občany s návrhem na prodej 

nemovitostí z vlastnictví města Koryčany a odkoupení nemovi-
tostí do vlastnictví města Koryčany a bezúplatným převodem 
na Město Koryčany. Podklady k jednání obdrželi všichni zastu-
pitelé v materiálech k jednání v zastupitelstvu. Záměr prodeje 
majetku města byl v souladu se zákonem o obcích zveřejněn na 
úřední desce i na elektronické úřední desce města Koryčany.

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjád-
řili k předloženému návrhu na převod majetku. 

K tomuto bodu nebyly vzneseny dotazy ani připomínky. Sta-
rosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování: 
1. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy 

přítomných zastupitelů prodej pozemku p. č. 2041 ostatní 
plocha, jiná plocha o výměře 10165 m2 v k. ú. Jestřabice pro 
Šroubárny Ždánice a.s. za cenu dle znaleckého posudku. 

2. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy pří-
tomných zastupitelů prodej části pozemku p. č. 524/1 ostat-
ní plocha o výměře cca 500 m2 v k. ú. Koryčany manželům 
Brázdovým za účelem využití jako zahrada za cenu dle zna-
leckého posudku. Výměra pozemku bude upřesněna geo-
metrickým plánem. 

3. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy 
přítomných zastupitelů prodej zemědělské hospodářské 
budovy bez č.p./č.e. stojící na pozemcích jiných vlastníků p. 
č. 59/1, p. č. 59/2, p. č. 59/3, p. č. 59/4, p. č. 59/5, p. č. 59/6, 
p. č. 59/7, p. č. 59/8, p. č. 59/9, p. č. 59/10, p. č. 59/11 a p. č. 
59/12 a zemědělské hospodářské budovy bez čp/če stojící na 
pozemcích jiných vlastníků p. č. 61/1, p. č. 61/2, a p. č. 61/3 
v obci Koryčany a k. ú. Blišice panu Petru Kosířovi za sjed-
nanou cenu ve výši 200 000 Kč.

4. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy pří-
tomných zastupitelů prodej p.č. 3096, ostatní plocha, ostat-
ní komunikace o výměře 703 m2 a p. č. 3105, ostatní plo-
cha, ostatní komunikace o výměře 387 m2 v k. ú. Jestřabice 
a zřízení věcného břemene pro zajištění průchodu a průjez-
du ve prospěch Města Koryčany Lesům ČR, s. p. Lesní sprá-
va Buchlovice za cenu dle znaleckého posudku. 

5. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy 
přítomných zastupitelů prodej domu č.p. 173 na pozemku 
p. č. 976 a pozemek p. č. 976 zastavěná plocha a nádvoří o 
výměře cca 160 m2 v k. ú. Koryčany za cenu nejvyšší nabídky. 
Výměra pozemku bude upřesněna geometrickým plánem. 

6. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy pří-
tomných zastupitelů odkoupení pozemků p. č. 59/2 zahrada 
o výměře 163 m2 a 1836 ostatní plocha o výměře 128 m2 v k. 
ú. Lískovec z vlastnictví pana Herolda Čeňka a paní Kovala-
kové do vlastnictví města Koryčany za cenu určenou znalec-
kým posudkem (pro dořešení vlastnických vztahů ke stavbě 
dětského hřiště). 

7. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy pří-
tomných zastupitelů bezúplatný převod pozemku p. č. 1122 
ostatní plocha o výměře 124 m2 a p. č. 1123 zahrada výměře 
129 m2 v k. ú. Koryčany v lokalitě Cihelny z vlastnictví pana 
Ing. Jaroslava Havliše do vlastnictví města Koryčany. 

add 10. Schválení organizačního zabezpečení následujícího 
zasedání zastupitelstva

Starosta seznámil zastupitele a občany s organizačním zabezpe-
čením následujícího zasedání zastupitelstva, jehož návrh obdrželi 
všichni zastupitelé v materiálech k jednání v zastupitelstvu. 
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Informace o telefonních číslech 1180
Záchranná zdravotnická služba 155
Hasiči 150
Policie ČR 158
Integrovaný záchranný systém 112
Městský úřad Koryčany 573 500 999
Pohotovost Plyn 1239
Poruchová služba E.ON 800 225 577

Důležitá telefonní čísla:

Starosta vyzval přítomné zastupitele a občany, aby se vyjád-
řili k předloženému návrhu organizačního zabezpečení násle-
dujícího zasedání. K tomuto bodu byl vznesena připomínka ze 
strany předsedy fi nanční komise Ing. Miroslava Máčela, aby byl 
program rozšířen o bod „Zpráva fi nanční komise o hospodaření 
města Koryčany k 31. 7. 2012“. Starosta přečetl takto upravený 
návrh usnesení a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje jedenácti hlasy 

přítomných zastupitelů organizační zabezpečení následující-
ho zasedání zastupitelstva v Koryčanech, které se bude konat 
27. září 2012 v 19 hodin. 

add 11. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace zastupitelů, na které současně 

odpovídal.
• V interpelacích starosta informoval přítomné o podnětech 

a trestních oznámení na Město Koryčany. Jako poslední bylo 
trestní oznámení bývalého nájemce koupaliště pana Alexan-
dra Vinklera na Město Koryčany. Na základě rozhodnutí 
soudu Město Koryčany neporušilo žádný zákon. Starosta 
konstatoval, že je tímto ztížený chod úřadu. Město Koryča-
ny se rozhodlo podat na pana Alexandra Vinklera trestní 
oznámení pro křivé obvinění. 

• Zastupitelka paní Mgr. Čížková vznesla dotaz k prodeji 
zámku. Starosta sdělil, ZK uzavřel smlouvu s realitní kan-
celáří o prodeji uvedené nemovitosti. Město Koryčany má 
nadále zájem o jeho koupi. 

• Zastupitelka Ilona Vybíralová vznesla dotaz k plakátovacím 
plochám u zastávek. Starosta sdělil, že se na tom pracuje. 

• Zastupitel Ing. Miroslav Budík vznesl dotaz k fungování nábyt-
kářského učiliště v bývalé Koryně. Starosta sdělil, že nový vlast-
ník odmítá fi nancovat toto učiliště, pravděpodobně zanikne. 

• Zastupitelstvo města Koryčany vzalo interpelace na vědomí.
 

add 12. Diskuse
Starosta otevřel diskusi, na které současně odpovídal na 

dotazy přítomných občanů 
• V diskusi vstoupila paní Helena Šímová, která poděkovala 

za plakátovací plochu.
• V diskusi vystoupila paní Vrbová, která poukázala na sekání 

trávy okolo bytových domů v ulici Zámecká. Starosta sdě-
lil, že pozemky nejsou ve vlastnictví města Koryčany, ale 
Pozemkového fondu. 

• Do diskuse se přihlásil zastupitel pan Michal Huška, který 
poděkoval městu Koryčany za fi nanční podporu fotbalo-
vému klubu FC Koryna, zhodnotil jeho činnost, tento klub 
má v současnosti cca 80 členů, především mladších členů, 
zhodnotil letošní sezonu, kterou hodnotil jako jednu z nej-
lepších za poslední roky. Starosta mu poděkoval za dobou 
reprezentaci našeho města. 

add 13. Rekapitulace usnesení
Návrhovou komisí byla provedena rekapitulace návrhu jed-

notlivých usnesení, které zastupitelé vzali na vědomí. 

add 14. Závěr
Starosta pan Zdeněk Šmela poděkoval přítomným zastupi-

telům a občanům za účast na dnešním zasedání a pozval je na 
další jednání, které se bude konat dne 27. 9. 2012 v 19 hodin, 
a dnešní zasedání ve 20.45 hodin ukončil.

Poruchová služba VaK Kyjov 800 800 825
Poruchová služba VaK Kroměříž
 573 331 271
Nemocnice Kyjov 518 601 111
Česká pošta Koryčany 573 377 146
Česká spořitelna, Koryčany 956 754 490 
MUDr. Kováčik, praktický lékař
 573 036 977

MUDr. Otrusinová, zubní 573 036 927
MUDr. Kudělková, praktický lékař
 573 376 500
MUDr. Dvořáková, pediatr 573 376 236
MUDr. Werner, gynekolog 602 526 232
MUDr. Mazánková, zubní 573 376 666
Lékárna Náměstí 401 573 376 152
Lékárna Masarykova 934 573 332 158
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Společenská kronika I. pololetí 2012
NAROZENÍ 
Leden 
Pavlíková Sára, Koryčany 

Únor
Kalfasová Iveta, Koryčany 
Kalfas Stanislav, Koryčany 

Březen
Brňáková Eliška, Koryčany 

Duben 
Ovečka Michal, Jestřabice 

Květen 
Kučera Adam, Koryčany
Hanáček Filip, Jestřabice 

Červen
Kalužová Sofi e Radmila, Blišice

SŇATEK
Leden 
Paliga Lukáš - Brázdová Denisa

Květen
Hajda Jan - Bubeníková Ivana
Sloupský Igor - Chmielová Radka

Červen
Vorálková Barbora - Pokorný Michal
Kudlička Michal - Farkašová Sabina

JUBILEA
Leden 
80 let  Formánková Blahoslava, Koryčany 
 Chválová Božena, Koryčany 
 Soldán Zdeněk, Jestřabice 
 Říhová Alena, Blišice
95 let  Jurčičková Marie, Koryčany 
 
Únor
80 let  Cahová Zdenka, Koryčany
85 let Vaňková Marie, Koryčany 
90 let Stupňánková Marie, Koryčany 

Březen 
80 let Bartošík Jan, Koryčany 
 Josefíková Naděžda, Blišice 
 Stratilová Drahomíra, Blišice 

85 let Orel Josef, Blišice 
94 let Průšová Marie, Jestřabice 

Duben 
80 let Ševčíková Františka, Koryčany 
 Axmanová Marie, Koryčany 
85 let Voznicová Marie, Koryčany 

Květen 
80 let Kudličková Emilie, Koryčany 
85 let Langová Anežka, Koryčany 
91 let Vojtová Miroslava, Koryčany 
92 let Budíková Růžena, Koryčany 
93 let Hunka Ladislav, Koryčany 

Červen
80 let Orel Vítězslav, Blišice 
85 let Křemenská Božena, Koryčany 
93 let Berková Vlasta, Blišice 

ÚMRTÍ 
Leden 
Zbořilová Věra, 1938, Koryčany
Nevyjelová Agnesa, 1934, Koryčany
Machová Božena, 1934, Koryčany 
Nováková Marie, 1954, Koryčany 

Únor 
Kosíř Jan, 1952, Koryčany
Caha Zdeněk, 1929, Koryčany 
Kostiha Luboš, 1956, Jestřabice 
Šašinková Romana, 1976, Koryčany
Orel Vlastislav, 1922, Koryčany

Březen
Bařina Vlastimil, 1943, Koryčany 
Sloupská Milada, 1924, Lískovec
Bednaříková Blažena, 1921, Koryčany 
Doupovec Petr, 1991, Koryčany
Kulhánek Oldřich, 1922, Koryčany
Mlčúchová Ludmila, 1946, Blišice 
Wloch Jiří, 1944, Koryčany 
Pluskalová Emilie, 1921, Koryčany

Duben
Tiefenbacher Jan, 1945, Koryčany

Květen
Lorenzini Oldřich, 1957, Lískovec 
Svobodová Margita, 1941, Koryčany
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Knihovna
Městská knihovna v novém kabátě

Jistě jste všichni zaznamenali delší uza-
vření knihovny z technických důvodů.

Všem čtenářům a těm, kteří se na 
proměně podíleli, děkuji za trpělivost.

Knihovna musí jednou za určitou 
dobu provést „inventuru všech knih“ 

a u nás jsme tuto důležitou, i když nepří-
jemnou práci ještě spojili s malováním, 
které bylo už nutné.

Knihovna se tedy oblékla do veselých 
barev a došlo i na přestěhování regálů 
a výpůjčního pultu.

V oddělení pro dospělé vás přivítá 
veselá zelená barva na stěnách a nově uši-
té potahy na křeslech ve žlutooranžové 
barvě vás vybídnou k posezení.

Dětské oddělení září žlutě, takže 
máme pocit, že nám pořád svítí sluníčko.

Práce to nebyla lehká, na úklid 
po malířích i knih do regálů a správ-
né uložení jsme byly dvě, takže jsme se 
opravdu nezastavily ☺.

Touto cestou bych Vás chtěla pozvat do 
knihovny pro nové knihy, protože se mi 
podařilo přesvědčit vedení města k pod-
statnému navýšení částky na nákup nových 
knih, za což mu děkuji i za vás čtenáře.

Přijďte se klidně jen podívat, posedět 
u časopisu, zpříjemnit čekání na autobus 
nebo se staňte čtenářem.

V nejbližší době pro Vás připravujeme 
zajímavé akce, na které bych Vás chtěla 
pozvat.

Ilona Vybíralová



strana 13Číslo 3/2012 Koryčanský zpravodaj

Ras v Koryčanech
ak jako v celé řadě městeček a vesnic, také  Koryčanech 
bylo obydlí pohodného. Zde žil ras - pohodný, co měl prý 
kromě povinností také hodně zájmů, které ho bavily. 

 Ostatním lidem často připravoval různá překvape-
ní. Nebyl to obyčejný ras – je pravda, že se o spoustu zvířat dobře 
staral, ale také jeho povinností bylo také zabíjet nemocná zvířata, 
která zakopával do mrchovišť. Lidé navíc říkali, že mnohdy dělal 
nečekané postupy před zakopáním.

Když nastalo nebezpečí nemoci u jakéhokoliv domácího zvíře-
te, chodili za ním lidé z Koryčan a celého okolí. Mnohokrát lidem 
vyléčil nemocného koně, krávu, ovci či prase.

Sousedé o něm věděli, že chodil pro byliny, dělal odvary, vyrá-
běl masti a další přípravky různých podob. Kdokoliv ho viděl, byl  
překvapený,  co všechno má a jaká že ještě přitom používá zaříká-
vadla.

Lidé se ho ptali, jak to dělá, kdo mu radí, kde a jak přijde na to, 
čím to nemocné zvíře léčit.

 A taky chtěli vědět, co mají dělat, když nastane nebezpečí.
A on se vždycky smál a říkal: „Já se radím s čertem, ten ví, jak 

léčit všechno, ale také jak ukončit trápení. Já čertovi slíbil pomoc a 
on mi taky občas pomáhá.“

Nastala doba, kdy ho lidé hodně vyhledávali a byli rádi, že umí 
pomáhat, a tak se mu také začalo víc dařit s majetkem.

Začal pěstovat krávy a naráz jich měl hodně. Po čase ho pěsto-
vání krav přestalo bavit, všechny rozprodal a neměl nějakou dobu 
nic.

Pak přišel zájem o koně. Nejdřív si koupil dva a začal pomáhat 
sedlákům. Postupně přišla doba, kdy chodil zase on po okolí, ptal 
se po nějakém poli, co by mohlo být na prodej.

I to se mu podařilo.
Pole neměl velké, ale staral se o ně velice dobře, protože se to 

naučil u sedláků, a překvapoval okolí, jak se mu dařila každá úroda, 
třebaže jiní sedláci měli půdy mnohem víc.

Přitom se mu pořád dařilo léčit zvířata pro celé okolí, pořád 
plnil požadavky na místního rasa v Koryčanech a neustále vzbuzo-
val obdiv, ale také strach, který si lidé ani neuměli vysvětlit.

A nastalo nové období jeho jména. Začal více pěstovat koně 
a také začal s nimi obchodovat.

Rodila se mu pěkná silná zvířata a sousedé si vše, co dělal, spojo-
vali s čertem, o kterém vždycky mluvil s nějakým novým vtipem.

V jednom roce byl 
velký zájem o jeho koně, 
a tak se stalo, že před 
žněmi rozprodal všechny 
koně a sám neměl čím 
sklidit úrodu.

A nastalo nové překva-
pení pro lidi z Koryčan, 
protože si sjednal na jed-
nu noc několik pacholků 
a děveček. Přikázal jim: 
„Přijďte odpoledne, leh-
nete si a budete spát. Ale 
v noci vás vzbudím 
a budete pracovat.“

Všichni, co přišli, 
to brali jako noc zábavy 

a nových dojmů.
Již byla tmavá noc, když se na dvorku se objevili čtyři bujní 

koně a ozval se křik.
„Zapřahat. Zapřahat, pacholci, honem!“
„Jak mám zapřahat, když žádný koně nemáme,“ ptá se jeden 

ospalý pacholek.
„Jsi snad slepý, neodmlouvej, zapřahejte a jeďte na pole – to 

jsou bujný koně mýho kamaráda z čertovy skály - tak honem, ať to 
za zbytek noci sklidíme.“

Otočil se a křičí na děvečky: „Děvečky, vstávat, jdeme, jdeme, 
za chvilku si vyděláte.“

Pomocníci vybíhali ospalí a překvapení, že nemohli ani pro-
mluvit - hleděli na krásné koně, zapřahali do vozů a jako bleskem 
byli na poli. Jedni sekali, druzí vázali, další nakládali a fůry valili do 
stodoly a zase zpátky na pole.

Kopyta duněla, země duněla – sousedi a ostatní místní se pro-
bouzeli, co se to děje. Nakukovali z oken a viděli čerty, jak místní-
mu rasovi pomáhají při žních. Ale co ještě – byla noc, a přesto bylo 
vidět. Jako by úplněk osvětloval všechna místa, kde se pracovalo. 
A přitom měsíc nikde vidět nebyl.

Všichni, co se dívali z oken, byli jak omámení a nikoho nena-
padlo, že by vyšel ze stavení.

Jednou viděli čerty, pak zase pacholky a děvečky, pak zase čerty, 
pak znovu pacholky. 

Ještě ani nebyl náznak svítání a všechno obilí bylo z pole ukli-
zeno a uloženo ve stodole.

Všichni, co pracovali, mlčeli, jako by jim něco zalepilo ústa, 
a když to skonči-
lo a všichni byli 
na dvoře, vypřáhl 
jejich pohodný 
koně, sedl na jed-
noho z nich a řekl: 
„ Jak se vrátím, 
tak vám zapla-
tím, teď musím 
vrátit čertovi jeho 
koně.“

Všichni jeho 
pomocníci stáli jako ztuhlí a dívali, jak odjel a neuplynula pro ně 
ani chvilka času a již ho viděli, jak se s úsměvem vrací.

„Tak, všechno jste zvládli, úrodu máme pod střechou a pojďte 
si pro mzdu. Všichni dostanete a můžete si odpočinout.“

Pro všechny, co bydleli v Koryčanech, to bylo vidění zázra-
ku. Jedni mluvili o čertech, jiní o zázracích a jiní o tom, že to byly 
jenom sny a nesmysly.

Místní pohodný dál choval koně, dál se staral o nemocná zvířa-
ta místních, ale lidé se ho stále báli.

Zůstal sám, pomáhal druhým, ale odstup ostatních tu byl neu-
stále.

A tak se stalo, že byl sám, zestárl a jednou ho nikdo nemohl na-
jít, třebaže den předtím ještě se postaral o jednu nemocnou krávu.

A tak mezi místními se začalo povídat, že si pro něho přišel 
jeho kamarád čert, ale kde najít nového rasa – pohodného.

Ten první přišel z Čech a o těch dalších se už tolik nepovídalo.
Zapsal a ilustracemi doplnil

Mojmír Stupňánek



strana 14 Číslo 3/2012Koryčanský zpravodaj

Červená řepa 
Období nastupujícího podzimu a teplotních výkyvů často prověří naši imunitu. Při prvních pří-

znacích nachlazení saháme většinou po citrónech a přitom by mnohdy stačilo zaměřit svůj zrak na 
tuto krásou sice neoplývající zeleninu, ale o to víc vhodnou k posílení celého organizmu.

Řepa je vysoce zásaditá a jako taková je schopna potlačovat nejen viry a bakterie, ale také nám 
pomáhá účinně bojovat s rozšířenými mykózami.

Červená řepa zbavuje mozek jedovatých kovů, například hliníku. Je kvalitním zdrojem kyseliny 
listové, vitamínu C a zejména draslíku, který upravuje srdeční činnost, udržuje normální krevní tlak 
a napomáhá správné činnosti nervové soustavy. Poskytuje tělu křemík, který posiluje kosti, cévy 

i kůži.
Tato zelenina je velmi účinný, ale přesto levný pomocník při poklesu imunity a je vhodný 

k posílení celého těla.
Červená řepa podporuje peristaltiku střeva, čímž odstraňuje zácpu, podporuje činnost žaludku a žlučníku, odstraňuje z těla 

jedovaté látky, vytváří vazivové tkáně, zesiluje stěny cév, zlepšuje využití bílkovin, zajišťuje duševní pohodu, zpevňuje pokožku, 
napomáhá při alergiích, aktivuje tvorbu červených krvinek, má kladný vliv na revma, je cenným pomocníkem v boji proti mykó-
zám. Řepu lze upravit mnoha způsoby, ze syrového kořene lze například uvařit chutný salát.

Salát ze syrové červené řepy s jablky
Ingredience: 400 g červené řepy, 300 g jablek, 1 citrón, 20 g vlašských ořechů, 20 g rozinek, 
200 ml bílého jogurtu, sůl, cukr
Postup: Oloupeme řepu, kterou pak nastrouháme a přidáme k ní nastrouhaná jablka. Promícháme a nalijeme do salátu 

šťávu z citrónu, přisypme rozinky a nadrobno nakrájené ořechy. Nakonec vmícháme jogurt a salát podle potřeby dochutíme 
cukrem a solí.

Syrová červená řepa má mnoho vitamínů, ale nemusí chutnat všem. Díky jablku je salát moc dobrý.
Dobrou chuť přeje vaše „BABI KOŘENÁŘKA“  Ilona Vybíralová.

LÉČIVÉ ROSTLINY
Milí čtenáři, dovolte mi dnes spíše připomenout než představit rostlinu 

pro nás velmi blahodárnou, ale bohužel velmi opomíjenou.

Základní škola

Začal nový školní rok
Po dvou měsících prázdnin začal 3. září pro naše žáky nový škol-
ní rok. Během prázdnin probíhaly ve všech školních budovách 
různé opravy a provozní pracovníci prováděli generální úklid. 
K nejvýznamnějším opravám patřila rekonstrukce dívčích 
a zaměstnaneckých toalet v budově I. stupně školy a také oprava 
schodiště v budově na Masarykově 161. Opravy interiérů byly 
fi nancovány z rozpočtu našeho zřizovatele Města Koryčany. 
Nezbývá než zřizovateli vyslovit velký 
dík za to, že i v době různě krácených 
rozpočtů chce, aby se i jeho nejmladší 
občané cítili ve své škole dobře. Z dalších 
akcí, které proběhly během prázdnin, 
bych ještě zmínil instalaci nové interak-
tivní tabule v jazykové učebně, zavěšení 
nových keramických tabulí v některých 
učebnách, opravy počítačů v počítačo-
vých učebnách, úpravy v okolí školního 
jezírka apod.

V letošním roce budou žáci školy 
organizováni v  jedenácti třídách, šesti 
třídách prvního a pěti třídách druhého 
stupně. Průměrný počet žáků připadají-
cích na jednu třídu je 20,3 žáka. Na škole 

působí celkem 15 učitelů, 2 asistentky pedagoga a 1 vychova-
telka.

Se začátkem školního roku bývá spojeno i vytváření celo-
ročního plánu práce školy. V tomto plánu se objevuje i několik 
akcí, které jsou určeny pro širokou veřejnost a které většinou 
spolupořádáme s Klubem rodičů a přátel školy. V letošním 
roce bychom chtěli v době předvánoční uskutečnit hned dvě 
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akce. První se týká pouštění vánočních přání na balóncích, dru-
hou akcí by mělo být tradiční Zpívání u vánočního stromku. 
V období plesové sezóny budeme usilovat o uspořádání již 
VI. školního společenského plesu. V měsíci květnu pak škola 
uspořádá akademii u příležitosti Dne matek. Informace o přes-
ných termínech těchto akcí budeme zveřejňovat dostatečně 
dlouho dopředu.

 Více informací o akcích a postupně i jejich termínech 
najdete na webových stránkách školy www.zskorycany.cz. Na 
těchto stránkách naleznete také odkaz na vstup do informač-

ního systému školy, který bude od 1. října v činnosti pro žáky 
a jejich rodiče od 1. do 5. třídy. Tento systém obsahuje rozvrh 
žáků, třídní knihu (záznamy o probíraném učivu), klasifi kaci 
žáků v hlavních předmětech, úkoly pro žáky a také jiná sdělení 
pro rodiče žáků. Systému lze využít také pro omlouvání nepří-
tomnosti žáků. Informační systém se bude postupně rozšiřo-
vat i do tříd II. stupně školy. Provozem tohoto informačního 
systému chceme ještě více rozšířit možnosti komunikace mezi 
školou a rodiči našich žáků. 

RNDr. Vlastimil Válka

Výuka na interaktivních tabulích
Jedna z nejmodernějších didaktic-

kých pomůcek učitele v dnešní době se 
jmenuje interaktivní tabule. O co se vlast-
ně jedná a jak se používá?

Interaktivní tabuli si můžeme před-
stavit jako úplně obyčejnou bílou kera-
mickou tabuli, na kterou je pomocí data-
projektoru promítán obraz z obrazovky 
počítače. Díky speciálnímu soft waru 
můžeme pohyb kurzoru ovládat buď pří-
mo dotykem ruky na plochu tabule, nebo 
se k ovládání využívá speciálního pera.  
Interaktivní tabule tedy umožňuje ovlá-
dání jakékoliv počítačové aplikace tak, 
že okolní pozorovatelé vždy velmi dobře 
vidí, jak a co se provádí. 

Právě tato vlastnost – vizualizace prá-
ce – je velmi dobře využitelná i při výuce. 
Učitel v dnešní době už jen velmi obtížně 
dokáže zaujmout pouze svým výkladem, 
křídou a černou tabulí. Učitel v dnešní 
době je člověk, který musí být schopen 
pracovat s počítačovými aplikacemi urče-
nými pro interaktivní tabule, které mají 
z dnešního pohledu významnou roli při 
aktivizaci a motivaci žáků k výuce.

V naší škole mají učitelé k dispozi-
ci celkem 5 interaktivních tabulí, jsou 
umístěny většinou v odborných učeb-

nách – fyziky, biologie, apod. Na I. stupni 
jsou umístěny v učebnách, kde neprobí-
há stabilní výuka. Pedagogové, kteří jsou 
zapojeni do projektu „Nová škola – nové 
metody“, dokonce sami interaktivní pre-
zentace vytvářejí, jiní používají výukové 

aplikace od profesionálních autorů. 
Domnívám se, že tato moderní tech-

nika, jakou interaktivní tabule bezesporu 
jsou, přinesla do škol trochu více toho „hra-
ní“, jak si představoval i J. A. Komenský.

RNDr.Vlastimil Válka

Koupaliště Koryčany
Letošní sezóna  byla určitě úspěšná a to nejen 

díky vysoké návštěvnosti a krásnému počasí, ale také 
uspořádáním několika beachvolejbalových turnajů 
v mužské i ženské kategorii. Nejvíce si ceníme toho, 
že se nám podařilo dostat na koryčanské koupaliště 
turnaj ČVS A v kategorii muži. Diváci měli možnost 
shlédnout dvojice i z prvních 10. nejlepších dvojic 
v ČR. Doufáme, že v budoucích letech se nám poda-
ří dostat do Koryčan mistrovství ČR. V příští sezóně 
chceme také rozšířit víkendové koncerty, protože akce 
s hlavní skupinou SPAM měla skvělé ohlasy. Na závěr 
bych chtěl poděkovat městu Koryčany za skvělou spo-
lupráci. 

Těšíme se v na vás v dalších letech. 
Michal Trubačík
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Představujeme SPCCH

Zkratky, zkratky, samé zkratky. Jsme 
jimi obklopeni po celý život. OPBH, 
DKV, ČD, ZK, PVC - a tak bychom mohli 
pokračovat snad donekonečna. Víte ale, 
co to je, když se řekne SPCCH? Zasvěcení 
vědí, ti ostatní se dozví hned.

Svaz postižených civilizačními choro-
bami – právě tento název se ukrývá pod 
tajuplnou zkratkou. Nebylo tomu tak ale 
vždy. 
Něco málo z historie:
- v roce 1953 vznikl také v Koryčanech 

Svaz invalidů, který čítal 18 členů,
- píše se rok 1990 a svaz je přejmenován 

na organizaci zdravotně postižených,
- nic netrvá věčně, a tak v roce 1992 

vzniká smíšená organizace, která 
sdružuje obyvatele s vnitřním a těles-
ným postiženým, sluchově a zrakově 
postižené – počet členů se zvýšil na 
83,

- a je tu rok 1994, kdy se všechny svazy 
a sdružení spojily a přejmenovaly na  
SPCCH se 105 členy.
Koryčanské SPCCH má v současné 

době členů 65, mezi které patří nejen míst-
ní, ale také obyvatelé ze širokého okolí. Tak 
se můžete na akcích pořádaných svazem 
setkat s občany Blišic, Lískovce, Jestřabic, 
Stupavy, Střílek a také Lísek.  

A jak se říká, že nejen prací živ je člo-
věk, drží se tohoto úsloví také členové 
SPCCH. Pod vedením Jiřího Stupňánka 
a celého výboru se každoročně koná 
několik velmi zajímavých akcí. Nejsou to 
jen členské a výroční schůze, ale také pra-
videlné návštěvy divadel a koncertů. 
Jen namátkou můžeme jmenovat akce 
roku 2012 :
- návštěva vystoupení dua Eva a Vašek 

v Kyjově (velmi zdařilé a krásné 
vystoupení),

- opereta Perikola v divadle v Brně,
- ozdravné pobyty v penzionu STELA 

v Luhačovicích,
- návštěva zámku v Kroměříži,
- v neposlední řadě poznávací zájezd do 

Ratibořic.
Poslední akci bych vám ráda předsta-

vila trochu blíže. Vzhledem k tomu, že na 
poznávací zájezd se přihlásilo málo čle-
nů základní organizace, přizváni byli na 
doplnění autobusu tzv. „cizí“. Tak jsem 
se mohla zúčastnit také já a na požádání 
předsedy základní organizace svazu Jiřího 
Stupňánka připravit pro všechny zvědavé 
a zvídavé celodenní výlet za poznáváním 
krás naší vlasti.

Zámek Ratibořice – Babiččino údolí 
– Muzeum Vamberecká krajka – náv-
štěva expozice starých technických 
exponátů ve Vamberku.

14. červenec 2012 – objednávka na 
pěkné počasí odeslána včas (ukázalo 
se, že byla vyslyšena), vyrážíme tedy do 
kraje a na místa, kam Božena Němcová 
zasadila děj její nejznámější knihy Babič-
ka. Cestou do Ratibořic z oken autobusu 
máme možnost pozorovat krásný kraj 
a od neprofesionální průvodkyně vyslech-
nout různé zajímavosti o místech, kte-
rými projíždíme. Návštěva zámku Rati-
bořice mnohým vzala dech – krásné 
a zajímavé komnaty, poutavé vyprávění 
průvodců. Ratibořický zámek prostřed-
nictvím Babičky, nedostižného obra-
zu života prostého českého lidu a jeho 
vrchnosti, vešel do naší i světové litera-
tury. A co teprve procházka malebným 
a romantickým Babiččiným údolím! Lud-
rův mlýn, Staré bělidlo, Viktorčin splav, 
Panský hostinec – nelze se divit tomu, že 
toto údolí se pro Boženu Němcovou sta-
lo přímo rájem. Ještě společná fotografi e 
u sousoší Babičky s dětmi a čeká nás dal-
ší cesta za poznáním. Krátká zastávka 
v Náchodě, jehož historická část města je 
městskou památkovou zónou. Toto město 
by se mohlo nazývat „fi lmovou hvězdou“, 
vždyť se tady natáčelo několik hodnotných 
českých fi lmů (např. Případ mrtvých spo-
lužáků, Pamětnice). Čas ale běží a my už 
se těšíme do Vamberku. Vamberk je měs-
to, které má bohatou historii v krajkářství. 

Tradice krajkářství, kterým se Vamberk 
proslavil po celém světě, je zachována 
dodnes. České krajkářky původní lidovou 
tvorbu obohatily o tzv. fl anderskou kraj-
ku, rozvíjely je, vymýšlely a stále vymýšlejí 
nové vzory. Také my jsme se mohli podí-
vat na to, jak vzniká ručně paličkovaná 
krajka. A věřte, bylo se na co dívat a co 
obdivovat. Na herduli připevněn podvi-
nek s nákresem, na něm desítky paliček 
a k tomu zručné ruce krajkářky – to byl 
koncert! Před tímto uměním smekáme! 
Z podnikové prodejny se nám ani nechtě-
lo odcházet. Ve Vamberku jsme objevili 
ale ještě jednu zajímavost. Expozici sta-
rých technických exponátů a kuriozit. Na 
rohu ulice a náměstí starý dům z minulé-
ho století s neomítnutou přístavbou s dvě-
ma výkladními skříněmi. Na první pohled 
nic zajímavého. Stačilo se ale podívat do 
výkladních skříní! Majitel celého objektu 
nám po předchozí domluvě umožnil náv-
štěvu a myslím, že nikdo nelitoval. Tady 
jsme mohli nasát atmosféru zašlé slávy 
starých motocyklů, automobilů, letounů, 
modelů, hraček, starých reklamních cedu-
lí a dalších zajímavostí. Na závěr pobytu 
v tomto městečku ještě příjemné posezení 
v letní zahrádce s ochutnávkou „něčeho 
sladkého“ a cesta domů.

Ptáte se: „A to je konec?“ Ano, to je 
konec jednoho sobotního výletu, na kte-
rém členové SPCCH a jejich kamarádi 
nečlenové poznávali krásy a památky 
naší vlasti. Přidáte se příště také?

Eva Sáňková-Popelková

Společná fotografi e u sousoší „Babička s dětmi“ je téměř povinností
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Koncert pro dvě ruce a paličky v Muzeu krajky VamberkKoncert pro dvě ruce a paličky v Muzeu krajky Vamberk

Světnička babičky na Starém bělidleSvětnička babičky na Starém bělidle

Zámek Ratibořice zůstane navždy spjatý s postavou paní kněžny Zámek Ratibořice zůstane navždy spjatý s postavou paní kněžny 
Kateřiny Vilemíny Zaháňské (postava známá z Babičky Boženy Kateřiny Vilemíny Zaháňské (postava známá z Babičky Boženy 
Němcové)Němcové)

Velká jídelna ratibořického zámkuVelká jídelna ratibořického zámku

Mlýn je částečně vybavený technickým zařízením a lidovým Mlýn je částečně vybavený technickým zařízením a lidovým 
mobiliářem tak, aby připomínal dobu a postavy z knihy Babič-mobiliářem tak, aby připomínal dobu a postavy z knihy Babič-
kaka

Mezi starými technickými exponáty v soukromé sbírce pana Ledra ve Mezi starými technickými exponáty v soukromé sbírce pana Ledra ve 
Vamberku jsme našli nejen letadlo...Vamberku jsme našli nejen letadlo...

…ale také „embéčko“ z doby docela nedávné…ale také „embéčko“ z doby docela nedávné
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NENECHTE SE LÉČIT, 
NAJDĚTE METODU, JAK SE UZDRAVIT

„Nově otevřené psychosomatické centrum ve Střílkách“
Psychosomatika

„Psyché” je starořecké slovo a znamená 
„duše“, „soma“ je rovněž starořecké slovo 
a znamená „tělo“. Psychosomatika se zabý-
vá tím, jak naše duše ovlivňuje tělo a jak 
dovede tělo ovlivnit duši každého z nás. 

Mezi tělem a duší existuje stálá, tichá, 
většinou nevědomá komunikace. Ve zdra-
ví i v nemoci. Někdy převládnou naše city, 
city krásné i city kruté. Někdy je dobré, 
když promluví rozum. Naše „já“ se pokou-
ší o dynamickou rovnováhu mezi citem 
a rozumem. 

A psychosomatika v nemoci? Jednou 
máme obtíže tělesné (somatické), jindy 
nás trápí i bolavá duše (psyché). Někdy nás 
trápí psychický stres. A jindy nás obtěžuje 
tělo i duše. Někdy se „hádá“ duše s tělem. 
Pak dochází k porušení psychosomatické 
rovnováhy nebo dokonce k psychosoma-
tické chorobě. 

Psychosomatické obtíže vyžadují cit-
livý přístup lékaře k celému postiženému 
„já“ klienta či pacienta. Člověk stůně vždy 
celý, nikoliv pouze jeho jeden orgán. Ono 
„vzácné putování“ těla a duše je věrné 
a celoživotní společné putování.

V nemoci by mělo být hlavní myš-
lenkou lékaře věnovat pozornost tělesné 
i psychické stránce pacienta. Pacient často 
netuší, že má bolavou duši, ale tuto bolest 
cítí třeba v žaludeční krajině. 

Je zajímavé, kolik lidových rčení vyja-
dřuje psychosomatické souvislosti třeba 
se žaludkem: „To nemohu spolknout. Od 
rána mi leží v žaludku. Obrací se mi z toho 
žaludek. Byl tam pečený vařený. Samou 
láskou by ji snědl. Sněz, co sis nadrobil. 
Chodí stále kolem horké kaše. Je jako 
nedopečená.“ Tato lidová rčení jsou mno-
hem starší, než se psychosomatika stala 
vědním lékařským oborem, který dnes má 
mezioborový charakter. 

Defi nice zdraví podle WHO – světo-
vé zdravotnické organizace zní: „Zdraví 
je stav úplné tělesné, duševní a sociální 
pohody.“ Kdo tohle dneska má?

Zdraví, selským rozumem vzato, je 
schopnost zvládat problémy každoden-
ního života. Pokud máme vůli je zvládat, 
jsme zdraví. Pokud vůle slábne, je nám 
ne-volno a pokud už si se svým životem 
nevíme rady, jsme ne-mocní.

Každá nemoc je informace. Je to infor-

mace o tom, jak žijeme život, kde děláme 
chybu. Nemoc je tedy podle etikoterapie 
zdravá reakce těla na nesprávné myšlení.

Vzpomeňme si, jaké se nám v těžkých 
chvílích honí hlavou myšlenky a jak na ně 
reagujeme. Jaké máme u těchto myšlenek 
emoce? Emoce jsou spouštěčem pocho-
dů v těle. Emoce z anglického překladu 
e-motion je „energie v pohybu“. Pokud 
chceme být zdraví, měly by být naše emo-
ce a reakce na ně co nejvíce pozitivní.

Pokud však zareagujeme negativně, 
například budeme mít strach, bude i naše 
tělo podle toho patřičně vypadat, napří-
klad se to psychosomaticky může projevit 
tak, že vyhrbíme záda, abychom se jako-
by schovali mezi ramena. Pokud takový 
strach budeme mít často, skončíme nako-
nec s hyperkyfózou hrudní páteře a co víc, 
budou nás prostě ta záda bolet.

V dnešní době je populární medikali-
zace lidského života.

Kdysi lidé žili prostým životem. Když 
je začala bolet záda, věděli, že si toho 
„nakládají“ příliš, a tak zvolnili tempo, 
odpočinuli si a po pár dnech byli opět fi t. 
Dnes na bolest existuje tisíce léků a člověk 
funguje dál. Tyto léky však mají vedlej-
ší účinky, takže by se dalo říci, že pokud 
nám lékař předepíše léky, má nás „v pasti“. 
Vedlejší účinky léků nám mohou spus-
tit např. žaludeční problémy nebo třeba 
oslabit játra. Další a další vyšetření, další 
a další léky. Známé přísloví říká: „Lékaři 
léčí, příroda uzdravuje.“ Nenechte se tedy 
léčit a zkuste přebrat zodpovědnost za své 
zdraví a uzdravte se. Každý je sám sobě 
tím nejlepším doktorem. Sami sebe zná-
me nejlépe přeci my sami.

Také se v součastnosti propaguje medi-
cína tzv. Antiaging - proti stárnutí.

Jenže stárnutí je přece přirozený pro-
ces, na to prosím vás neberte léky!

Mnoho lidí se také rádo vymlouvá, že 
nemoci mají zděděné, že je mají v genech.

Bohužel to, co se dědí, nejsou nemoci, 
ale způsoby myšlení. Stereotypy v našem 
chování, které přebíráme od našich před-
ků. Je to naše výchova. Kolik zlozvyků 
kopírujeme dodnes! Pokud  se těchto zlo-
zvyků nezbavíme, tak je možné, že bude-
me kopírovat nemoci svých rodičů či pra-
rodičů.

Pokud byste přece jen chtěli poradit či 
pomoci, jak například změnit tyto vzorce 
chování a zefektivnit vaše snažení v proce-
su uzdravování či jen v rozvoji a zdokona-
lování sebe sama, je tu mnoho účinných 
a přirozených metod a postupů.

Abychom si udrželi vnitřní rovnováhu, 
sladili rozhovor mezi tělem a duší, udrželi 
„na uzdě“ naše emoce tak, abychom zvlá-
dali denní život s přehledem, potřebujeme 
mnohdy jen malou pomoc. Touto malou, 
avšak velice účinnou pomocí mohou být 
BACHOVY  KVĚTOVÉ  ESENCE, které 
vytvořil v roce 1930 velice známý anglic-
ký lékař a homeopat Dr. Bach. Tvoří je 
38 rostlin a květů korespondujících s celou 
škálou našich každodenních prožitků.

Z těchto 38 prožitků lze, nejlépe pod 
vedením odborníka, terapeuta Bacho-
vých esencí, vybrat maximálně 7 esencí 
a nakombinovat je přímo na míru našim 
nejméně zvladatelným pocitům.

Role odborníka je pak takovou psycho-
terapií. Důležité je přesně rozpoznat, jak 
se cítíme pomocí rozhovoru. Už samotný 
rozhovor je úlevou. Ne nadarmo se říká: 
„Sdělená starost je poloviční starost.“

Centrum pro životní rovnováhu 
MANDALAM vzniklo právě na zákla-
dě této skutečnosti. Jeho cílem je pomoci 
lidem jak na fyzické, tak na důležité, ale 
často opomíjené psychické úrovni. 

Pokud budeme působit na obě úrovně 
zároveň, dostaví se výsledky, uzdravení, 
daleko rychleji, než když budeme léčit 
jenom tělo či jenom naše psychické dis-
harmonické stavy.

Mandalam se orientuje na právě tyto 
dvě úrovně.
Mentální a psychickou úroveň:
- harmonizaci emocí  pomocí Bachovy 

květové terapie,
- etikoterapii.
Fyzickou úroveň:
- jóga a pohybová terapie,
- výživové poradenství s použitím bylin 

a jiných přírodních a přirozených pro-
středků,

- refl exní terapie,
- elektroakupunktura přístrojem SPT, 
- zkrášlovací hravá terapie (Nail Art).

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ:
Čtvrtek 18.10 2012 od 9.00-20.00 hod.
Pátek 19.10 2012 od 9.00-20.00 hod.
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Ochutnávka čajů s bioinformací.

Text vznikl na základě osobní zkušenosti 
autorky a také inspirace z článků a rozhovorů 
předních lékařů a terapeutů jako například:
MUDr. Jan Hnízdil
MUDr. Ctibor Bezděk
MUDr. Vladimír Vogeltanz
MUDr. Edward Bach

Na závěr pamatujte, že ono staré přísloví Mirosla-
va Tyrše „ve zdravém těle zdravý duch“ platí dodnes. 
Centrum pro životní rovnováhu 
MANDALAM
Mgr. Jitka Čulíková 
Koryčanská 319, Střílky
605 877 729
culikovajitka@seznam.cz
www.mandalam.cz

Imunitní systém
Vážené čtenářky a vážení čtenáři, 
tématem dnešního dílu naší pravidelné Wellness poradny je 

s ohledem na blížící se podzim Imunitní systém. Podzim je obdo-
bím nachlazení a nemocí. Většinou sychravé a proměnlivé počasí 
oslabuje právě obranyschopnost našeho těla. A následkem toho 
bývá nejčastěji kašel, rýma, chrapot, horečka a chřipka. Organis-
mus se musí vyrovnávat s výkyvy mezi venkovní a vnitřní teplo-
tou. Značné mohou být rozdíly mezi ranní a odpolední teplotou. 
Chlad, vítr a vlhký vzduch na jedné straně a přetopené místnosti 
na straně druhé kladou na náš imunitní systém ty nejvyšší nároky. 

Problémy s imunitou se v současné době projevují u většiny 
lidí, od malých dětí až po osoby v důchodovém věku. Je to dáno 
především prostředím, ve kterém žijeme. Dnešní životní tempo 
a s ním spojený životní styl snižuje obranyschopnost našeho orga-
nismu na takovou míru, že běžně podléháme i banálním onemoc-
něním, která ještě před pár lety neměla vůči našemu organismu 
šanci. Poruchy imunity se projevují kožními problémy, zvýšenou 
únavou, bolestmi břicha a průjmy, chronickou rýmou nebo aler-
giemi a mohou končit vznikem nejrůznějších závažných onemoc-
nění včetně rakoviny. Je proto důležité si uvědomit, že mít silnou 
imunitu je skutečným základem našeho zdraví.

Každý den se do našeho těla pokoušejí vniknout miliony bakte-
rií, virů, plísní a různých parazitů. Číhají na nás nejenom ve vzdu-
chu, ale také v potravinách, vyskytují se na naší kůži i ve všudypří-
tomných klimatizacích. Tělo se proti takovým útočníkům brání. 
Má k tomu důmyslné obranné mechanismy. Aby mohly správně 
fungovat, musí být náš imunitní systém v pořádku.  Imunitní 
systém musí umět rozpoznat, co je pro nás nebezpečné, čemu se 
máme bránit a naopak co je prospěšné a co má naše tělo přijmout. 
70 % všech buněk imunitního systému sídlí v dutině břišní, a proto 
je základem mít v pořádku střeva a střevní mikrofl óru. 

První obrannou linií našeho těla je kůže. Ta je pro mnoho mik-

roskopicky malých útočníků nepřekonatelnou bariérou.  Překona-
jí-li viry tuto první ochrannou linii a podaří se jim proniknout do 
těla, aktivuje se další stupeň ochrany. Celkem obsahuje obranná 
armáda lidského imunitního systému více než tisíc miliard buněk. 
Jedna jejich část má za úkol rozpoznat útočníky a druhá je ničí.

O tom, jak silný je imunitní systém, rozhoduje nejenom gene-
tická dispozice, ale také způsob našeho života a výživa. To, jestli 
pijeme příliš mnoho alkoholu, zda jsme vystaveni nadměrnému 
stresu a jestli máme špatnou, nevyváženou stravu. Významnou 
roli hraje také pohyb na čerstvém vzduchu. Když jsme aktivní, tak 
je i náš imunitní systém připravený k aktivním výkonům. Zdravý 
imunitní systém je totiž tím nejlepším lékem proti nemoci, a proto 
je potřeba ho neustále posilovat, podporovat.  Je mnoho způsobů, 
jak posílit imunitní systém, ale ten nejjednodušší je zbytečně ho 
nepřetěžovat.  Znát správnou míru ve všem, co se nás týká. Míru 
v jídle a jiných činnostech, které děláme. Nezapomínejme na odpo-
činek a regeneraci odpovídající našemu vytížení. Péči o své zdraví 
bychom měli postavit na první místo žebříčku životních hodnot 
s vědomím vlastní zodpovědnosti k sobě samému. A když tomu tak 
opravdu bude a přidáme ještě náležitou prevenci, budeme chráněni 
před civilizačními nemocemi, stresem, strachem z nemocí a pocitů 
bezmocnosti, které náš imunitní systém oslabují nejvíc.

Nenechte se nedostatkem sluníčka, ranními mlhami a sych-
ravým počasím vyvést z rovnováhy. Špatné náladě se dá předejít 
například sportovními aktivitami nebo relaxacemi, ale také třeba 
jen příjemným posezením s přáteli u čaje.  

Takže i v přicházejícím podzimním období žijte wellness, 
pečujte o sebe a prožijte ho v klidu a ve zdraví.  

Váš wellness poradce
Ing. Hana Jamborová

kontaktní email: zdravystyl@email.cz

Znáte ji? Znáte ji?

Většina obyvatel Kory-
čan určitě zná Irenu Berkovou, ale jen 
nejbližší okruh ví o její cyklistické karié-
ře. Proto jsme Irenu navštívili a požádali 
ji o rozhovor.

Ireno, co ty a cyklistika.
No, jezdím na kole ☺… „občas“ 

nějaké závody…teda konkrétně MTB, 
letos to bude třetím rokem, tuto sezónu 
jsem k tomu přidala také silniční cyklisti-
ku a na podzim chci zkusit cyklokros.

Disciplín je tedy v cyklistice mnoho, 
zkus nám popsat ty, kterým se věnuješ.

V MTB cyklistice jsou pro širší veřej-
nost asi nejznámější půlmaratony, jsou to 
závody většinou kolem 50 km, jedná se 
o jeden okruh, závod se jede 2-3 hodi-
ny podle technické náročnosti a profi lu, 
jedná se spíše o méně technicky náročné 
trati, nejsou zde až tak nebezpečné sjezdy 
nebo složité výjezdy. Závodník tento typ 
závodu jezdí převážně kvůli tréninku než 

samotnému výsledku, startovní listinu 
těchto závodů plní převážně tzv. hobby 
jezdci.

Dále MTB cyklistika nabízí maratony, 
jedná se o závody do 100 km nebo délkou 
jízdy minimálně 4hodiny. Pro delší vzdá-
lenost trati je náročnější závod připravit 
a obsloužit, nejezdí se jich u nás mnoho.

Nejatraktivnější pro diváky je asi cro-
ss country, která patří jediná mezi olym-
pijské disciplíny. Jedná se o krátký okruh 
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převážně v přírodě, který se jede asi 90 
minut, trať je hodně technicky i fyzicky 
náročná, závodník sice ujede pouze 20 
km, ale je totálně mrtvý Ě. 

Cyklokros určitě všichni znají, je 
to takové cross country v podzimních 
a zimních měsících. Závod trvá jen hodi-
nu pro muže a pro ženy půl hodiny.

Na silnici se jezdí závod s hromad-
ným startem nebo časovka (jednotlivkyň, 
dvojic). Silniční závody jsou mnohem 
rychlejší než MTB závody, závodník tedy 
ujede mnohem víc kilometrů. Závody 
s hromadným startem jsou dlouhé např. 
60Ě90km, časovky většinou do 25 km.

Dráhová cyklistika je také velmi zají-
mavá, ale o té nevím nic, tu jsem zatím 
nezkoušela ☺.

Co se ti na cyklistice tak líbí?
Neustálý boj, nejen se sebou samým, 

ale i s přírodou, učení se pokory, obzvlášť 
před dlouhým kopcem ☺, to v žádném 
jiném sportu nezažijete a neprožijete. 
Také cestování, tolik míst, co jsem pozna-
la za poslední tři roky, jsem nepoznala za 
celý svůj život a že těch let už bylo ☺.

Jsi zaměstnaná v Kroměříži, dálkově 
studuješ VŠ v Brně a k tomu 5krát týdně 
trénuješ, jak to všechno stíháš?

Stíhám? Spíš nestíhám ☺ … zaměst-
nání jsem letos zkrátila na půl úvazku, 
dálkově studuji už asi 
5 let (včetně přerušení) 
a na tréninky se mi po 
práci moc nechce, ale 
tak nějak to jde, sice na 
hraně, ale bez boje není 
výhry. Většina sportovců 
má těžké začátky.

Za jaký tým jezdíš 
a kdo tě trénuje?

Sezónu 2012 jezdím 
za Juvacyklo team, je to 
skupinka lidí z Uherského 
Hradiště, kteří se věnují 
jak pořádání závodů, tak 
i obchodní činnosti a ser-

visu jízdních kol. 
Trénuje mě MUDr. 

Ondřej Vojtěchovský, 
ale je z Čech, takže 
jenom dálkově, on-
line komunikací, není 
to tedy úplně ideální, 
ale tady v místě zatím 
nikoho neznám, kdo 
by mi s tímto pomohl. 
Ideální je s trenérem 
i trénovat, potkávat 
se na závodech a dis-
kutovat o tom všem. 
V on-line komunikaci toto postrádám, 
ale forma jde nahoru, tak mi to zatím sta-
čí. Sám Mgr. Zapletal (trenér J. Kulhavé-
ho) konstatoval, že trenér má plnit spíše 

jakousi funkci psychic-
kou a poradenskou, 
závodník by neměl sle-
pě kopírovat tréninko-
vý plán, ale přizpůsobit 
si jej pro sebe a přitom 
poznávat, jak tělo rea-
guje a jak pracuje. Takže 
podle tohoto tvrzení by 
vlastně on-line trénink 
měl stačit. ☺ 

A co výsledky závo-
dů, určitě je se čím poch-
lubit.

Je těžké vyzvednout 
nějaký výsledek v závo-

dě a nějaký neocenit či přehlédnout. Je 
potřeba si z každého závodu vzít nové 
ponaučení, které když nezasklím, tak 
mi v budoucnu pomůže k daleko lepším 
výsledkům než závod, který například 
vyhraji, ale udělám přitom kupu chyb, 
které přehlédnu a dobrý výsledek tak pře-
kryje nedostatky.

Letos jsem se tak například ponaučila 
na Mistrovství Evropy pořádané na Male-
vil Ranchi, byl to maraton myslím 95 km, 
vzala jsem si jen 2 gely a asi posledních 20 
km jela hladová a v křečích. Špatný výsle-

dek, ale velké ponaučení a hlavně výhra 
mysli nad fyzičnem, byla jsem šťastná, že 
jsem nevzdala a dojela.

Pokud jde o výsledky, tak asi největ-
ším úspěchem bylo Mistrovství České 
republiky v maratonu, kde jsem se za 
Pavlínou Šulcovou a Pavlou Havlíkovou 
umístila na třetím místě. Jezdím i Český 
pohár v cross country a jakékoliv umís-
tění do 10. místa jsem letos považovala 
také za úspěch. Na Mistrovství České 
republiky na silnici s hromadným star-
tem 6. místo, časovka jednotlivkyň se mi 
sice povedla, ale na start jsem přišla poz-
dě, a tak mi ztrátu minutu a půl přičetli 
k celkovému času, takže jsem byla někde 
kolem 12. místa, ale mohla jsem být 6. 

Velmi si také vážím, že jsem mohla 
být součástí silničního ženského týmu 
České reprezentace na etapovém závodě 
v Krásné Lípě a silničního ženského Mix 
týmu na etapovém závodě Tour de Arde-
che ve Francii. Oba závody UCI kategorie 
2.2 s opravdu kvalitní mezinárodní účastí. 
Na těchto závodech nešlo ani tak o výsle-
dek, ale o to -  nechytit limit a dokončit 
všechny etapy - a to se povedlo. 

Důležité je mít dobré sponzory, co Ty 
a sponzoři.

Největší podporou je možnost zapůj-
čení VW Transopteru z TOP CENTRA 
car Kyjov. Tímto bych chtěla poděkovat 
panu Hapalovi, který v tomto směru vše 

zařizuje. Další neméně 
významnou podporou je 
servis kola a dodání kom-
ponentů z JUVACYKLO 
v Uherském Hradišti. Za 
spolupráci děkuji panu 
V. Jurákovi.

Neměla bych také 
zapomenout na moji rodi-
nu, bez rodičů bych asi 
mohla jezdit tak maxi-
málně na odrážedle, jejich 
doprovod na závodech 
také přispívá k úspěchu 
a na dopravu mi částečně 
přispívá bratr Marek Ber-
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ka  – klempířství,  jim také moc děkuji. 
Vše je v začátcích, chtěli jsme zkusit, 

jak to bude fungovat. Další sponzoring na 
rok 2013 se řeší, ale obecně je to problém 
a každá i sebemenší pomoc je vítána.

Jaké máš plány do příští sezony?
Určitě se věnovat jak MTB, tak silnič-

ní cyklistice a v zimní přípravě cyklokrosu. 
Zúčastnit se MČR v těchto disciplínách, 
a když štěstí dá, tak možná i ME či MS, účast 
na světových pohárech. Také bych ráda 
pořádala v Koryčanech závod pro děti.

Irena se nám zapo-
mněla zmínit, že letos na 
závodech a tréninku zatím 
najela 8.425 km, zúčastnila 
se 27 závodů v tuzemsku 
i zahraničí a 13krát stála 
na stupních vítězů. 

Děkujeme za rozhovor 
a přejeme hodně úspěchů 
ve sportovním, profesním 
i osobním životě.

Koryčany - Bikers

SDH Koryčany

Vážení spoluobčané, 
s blížícím se podzimem i my, sbor dob-

rovolných hasičů v Koryčanech, pomalu 
hodnotíme to, co se nám uskutečnit poda-
řilo, ale také to, co se nepodařilo. 

Tuto část našeho příspěvku do 
Koryčanského zpravodaje zahájíme 
informacemi ze zásahové jednotky, která 
byla a je připravena zasáhnout tam, kde 
je toho nejvíce potřeba. Za posledního 
půl roku jednotka nejčastěji vyrážela 
kvůli nebezpečnému hmyzu a jako tech-
nická výpomoc. Vyskytly se také plané 
poplachy, kdy se vyjíždělo zcela zbytečně, 
a mnozí z volajících si neuvědomili, že 
tímto činem mohou zapříčinit to, že naše 

jednotka je na místě, kde není potřeba 
a v daný okamžik nemůže zasáhnout 
tam, kde potřeba je. Samostatnou kapi-
tolou jsou požáry v rodinných domech, 
kde vznik těchto požárů zapříčiňuje vad-
ná elektroinstalace nebo v zimním obdo-
bí vady na komínech. Častou příčinou 
výjezdů hasičských jednotek jsou také 
dopravní nehody. S potěšením můžeme 
konstatovat, že do dnešního dne v porov-
nání s minulým obdobím dopravních 
nehod ubylo. Se dvěma výjezdy vás chce-
me seznámit podrobněji. Oba tyto výjez-
dy jsme řešili v září. Byl to rozsáhlý požár 
lesního porostu v katastru obce Lískovec. 
Při tomto požáru bylo nasazeno 26 požár-

Řeč je o ZUMBĚ. Téměř každý 
o tomto cvičení slyšel, mnozí z nás ji také 
vyzkoušeli. ZUMBA je tanec. Ve slovníku 
se píše:

„Tanec je pohybová společenská akti-
vita provozovaná za doprovodu hudby. 
Navozuje lepší náladu, je vyjádřením poci-
tů tanečníka.“

I na lekcích ZUMBY se tančí v rytmu 
latinskoamerických tanců. Tanec je při-

Cvičení pro zdraví i radost
rozený, tělu rozhodně prospívá.

Většina z nás vede v současné době 
nezdravý způsob života. Máme málo při-
rozeného pohybu, málo chodíme, křiví-
me si záda u počítačů i v autech, dlouho 
a nesprávně stojíme.

Důsledkem toho jsou bolesti zad. 
Problémy se s věkem prohlubují. Proto je 
nutná správná a dostatečná kompenzace 
ve formě cvičení.

V našem městě je mno-
ho sportovních aktivit, ze 
kterých si můžeme vybrat 
podle zájmu, schopností 
a věku.

Koryčanské ženy cvičí 
ZUMBU již druhý rok. 

Cvičitelka Hanka Laš-
tůvková připravuje vždy 
nové lekce s nějakou 
novinkou. 

Školní rok jsme zakon-
čily ZUMBA maratonem 
na tenisových kurtech 

v Lískovci.
Byly to 3 hodiny plné tance, hudby 

a zábavy ve stylu Hawai.
Čas prázdnin a dovolených sice lákal 

k lenošení, my jsme však cvičit nepřesta-
ly. Přesunuly jsme se z uzavřeného pro-
storu tělocvičny na pěkné koryčanské 
koupaliště. 

V polovině října se chystáme na 
relaxační víkend do Luhačovic na hotel 
Adamantino. Hanka připravila třídenní 
program s cvičením, plaváním, relaxací 
a kosmetickou hodinkou. 

Co říci na závěr?
Tančete na ZUMBĚ, užívejte si hodi-

ny plné skvělé hudby a krásných rytmů, 
navozujte si lepší náladu. ZUMBU je 
dobré kombinovat s posilovacím a pro-
tahovacím cvičením FLOWIN, JOGA, 
PILATES, které je zaměřené na hluboký 
svalový systém. 

Cvičíme s Hankou každé úterý a sobo-
tu v tělocvičně ZŠ na Masarykově ulici.

Za kolektiv  Mgr. Zdenka Šmelová

ních jednotek o celkovém počtu 110 pro-
fesionálních a dobrovolných hasičů. Byla 
také povolána 2 letadla, která startovala 
z letiště v Blišicích, kde byla zásobována 
vodou. Včasným zásahem bylo zabráně-



strana 22 Číslo 3/2012Koryčanský zpravodaj

no rozšíření ohně na další porosty. Svou 
negativní roli při této akci sehrálo počasí, 
přetrvávalo velké sucho a silně se zvedal 
vítr. O to větší obdiv a velké poděkování 
patří hasičům, kteří se zúčastnili tohoto 
zásahu. Akce byla ukončena na druhý 
den v dopoledních hodinách. Unavení 
a nevyspalí přijeli naši hasiči v 10.00 
hodin na základnu. 

Dalším zásahem, který se odehrál 
v úterý 18. září 2012, byla dopravní 
nehoda u obce Stupava, kde se střetla 
dvě motorová vozidla. Naštěstí nebyla 
při této dopravní nehodě těžká zranění 
s následkem smrti. Příčina této nehody 
byla určena jako nepřiměřená rychlost 
a neopatrnost. Po dvou hodinách se naše 
jednotka vrátila zpět na základnu.

Nedílnou součástí našeho sboru jsou 
mladí hasiči, kteří se pravidelně účastní 
soutěží v požárním sportu. Tyto výsledky 
bohužel nejsou nijak oslňující. Příčinu vidí-
me v přetrvávajícím nedostatku tréninko-
vých prostorů a také ve stálém odcházení 
mladých hasičů a přicházení nových členů. 
Zde bych apeloval na rodiče, aby byli nápo-
mocni našim vedoucím, kteří prakticky 
pořád začínají s dětmi znovu a ti starší si 
oprávněně stěžují, že se nic nového nena-
učí, protože začátek už znají a stále se opa-
kuje to samé. Samozřejmě mají částečně 
pravdu, nastává ale otázka, jak tomu vše-
mu zabránit. Zde bych chtěl znovu vyzvat 
rodiče a požádat je, aby nám pomohli své 
děti motivovat k zodpovědnosti a zájmu o 
hasičství. Ze zkušeností okolních sborů to 
jde všechno ku prospěchu věci uskutečnit, 
pokud budete i vy mít větší zájem. Předem 
děkujeme za pochopení. 

Proběhl také den dětí s hasiči, do 
kterého se aktivně zapojili profesionální 
hasiči z Morkovic a JPO z Koryčan. Děti 
měly možnost si prohlédnout jak zása-

hové vozidlo, tak se také na vlastní kůži 
vyzkoušet dovednosti při hašení. Bylo 
jim také promítnuto video z dopravních 
nehod s odborným výkladem profesio-
nálních hasičů z Morkovic. Naši mladí 
hasiči se také zúčastnili soutěží v rámci 
okresu nebo okrsku. Tak jako každý rok 
jsme byli také pozváni na soutěž okrsku 
Nemotice. Cvičili tam jak mladí hasiči, 
tak také družstvo žen. Naši mladí hasiči 
za odměnu pak jeli domů parní lokomoti-
vou, která se pohybovala na trati Koryča-
ny–Nemotice u příležitosti otevření 
koupaliště. Na závěr tohoto výcvikového 
roku byl pořádán tábor pro mladé hasiče 
na vagóně v Lískovci. Tohoto tábora se 
zúčastnili také mladí hasiči z Lískovce. 
Za uskutečnění tohoto tábora patří podě-
kování manželům Mertovým. Tábor se 
vydařil a děti se těší na příští rok. 

Nezahálel ani náš sbor jako celek. 
Vzniklo u nás také družstvo žen, které 
se účastní soutěží pořádaných v našem 
okrese a tím získává nové zkušenosti. 
Pro okrskové cvičení ve Střílkách se dalo 
dohromady družstvo mužů, které však 

bylo odvoláno k dopravní nehodě, a pro-
to soutěž nedokončilo. 

Dále náš sbor organizoval taneční 
zábavu v měsíci srpnu. I tady jsme se 
potýkali jak s termínem, tak s prostora-
mi, kde jsme taneční zábavu pořádali. 
Jelikož učňovská škola končí,  končí také 
zábavy na zámku. Zábava v příštím roce 
je předběžně přislíbena p. Trubačíkem 
v prostorách koupaliště. Horší situace je 
v kulturním domě. Jelikož náklady na 
vytopení jsou vysoké, je pořádání vánoč-
ního koncertu i plesu pozastaveno.

Po dlouhé době trpělivého čekání 
se začaly provádět úpravy na hasičárně. 
Provedla se rekonstrukce topení, výmě-
na oken a čeká se na výměnu garážových 
vrat. V příštím roce by pak mělo dojít 
k zateplení budovy. Zde je na místě podě-
kovat vedení našeho města za kladný pří-
stup k hasičům. Naši hasiči také pořádali 
sběr železného šrotu. Všem, kteří nám 
přispěli a rozhodli se i nadále pomáhat, 
upřímně děkujeme. Veškerý zisk z akcí, 
které hasiči pořádají, bude použit na další 
činnost. 

Chceme vás také pozvat na sobotu 
20. října 2012, kdy se uskuteční NETRA-
DIČNÍ BRANNÝ ZÁVOD v prostoru 
u ZDRAVÉ VODY se začátkem v 9.00 hod.

V měsíci prosinci se uskuteční výroč-
ní schůze, na které zhodnotíme naše celo-
roční snažení. Touto cestou vám všem 
děkujeme ještě jednou za přízeň. 

SDH Koryčany, Ketler Josef
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Jak již bylo v minulém vydání zpravodaje zmíněno, oslavila 
koryčanská kopaná v letošním roce 80. výročí svého založení. 
V pátek 20. 7. 2012 proběhlo v klubovně na hřišti setkání býva-
lých hráčů a funkcionářů. Mezi čtyřicítkou přítomných byli 
také hosté z fotbalového oddílu Střílky, starosta Koryčan pan 
Zdeněk Šmela a také současně nejstarší žijící hráč a pamětník 
doby před 80 lety p. Jan Sloupský (93 let). Součástí setkání byla 
i výstavka dobových fotografi í, která po jednotlivých deká-
dách dokumentovala historii koryčanské kopané, a prohlídka 
technického zázemí klubu. Všichni přítomní také uctili vzpo-
mínkou jednu z nejvýraznějších osobností fotbalového dění 
v našem městě - pana Vlastimila Kuncla. 

Hlavní část oslav proběhla jak jinak než fotbalově v sobotu 
21. 7. 2012. Velmi rádi jsme u nás po dvou letech opět přivítali 
zástupce a hráče OŠK Lehota ze Slovenska, které s námi po-
jí družba zasahující až do 80. let minulého století. Utkání býva-
lých hráčů obou spřátelených oddílů skončilo po dramatickém 
průběhu nakonec smírně 2:2, klání mužských týmů v letošním 
roce ovládli domácí borci. I když inkasovali branku hned v prv-
ní minutě, potvrdili svou letošní formu a rozvlnili soupeřovu 
síť celkem 7krát. Těsně před závěrem na konečných 7:2 upravili 
hosté. Většina zúčastněných se poté přemístila na taneční zába-
vu na koupaliště, kde oslavy pokračovaly do pozdních hodin.

Všem, kteří se příprav a průběhu oslav 80. výročí kopané 
v Koryčanech účastnili, velmi děkujeme.

Michal Huška
FC KORYNA

Bohatou fotogalerii z obou akcí si můžete prohlédnout také 
na webových stránkách www.fckoryna.webgarden.cz, nebo na  
http://kvitis.rajce.idnes.cz/80.vyroci_fotbalu-Korycany_2012

Poohlédnutí za fotbalovým létem v Koryčanech
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ODVOZ A LIKVIDACE AUTOVRAKŮ

ZDARMA
včetně

Vystavení dokladu o ekologické likvidaci Vašeho autovraku 
NA MÍSTĚ

Tel: 777 550 621 
608 749 219 Autovrakoviště Třebětice

Ceník inzerce

Koryčanský zpravodaj zveřejňuje inzeráty za následující ceny:
 - formát 26 x 18 cm (celá strana A4) ..... 1200,- Kč
 - formát 13 x 18 cm (půl strany A4) ........ 720,- Kč
 - formát 13 x 9 cm (čtvrtina strany A4) .. 432,- Kč
 - formát 6,5 x 9 (osmina stran A4) .......... 216,- Kč

Více informací získáte na čísle 573 500 996 nebo 573 376 031.

Inzerce
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Woodcraft 
V úvodu chci poděkovat všem, kteří 

našemu sdružení Woodcraft  Chřiby pře-
nechávají železný odpad z domácností. 
Této podpory občanů Koryčan a místních 
částí si velmi vážíme. Výdělek ze sběru 
železného šrotu používáme k činnosti 
sdružení – jak mnozí víte, dlouhodobě se 
zaměřujeme na ekologické aktivity – pře-
devším na minimalizaci ztrát obojživel-
níků při jarní migraci a na výrobu budek 
jako zdroj náhradních hnízdišť. K našim 
povinnostem patří i pravidelné čištění 
vyvěšených budek.

Mezi naše další aktivity patří spolu-
práce s dětskými skautskými oddíly pře-
devším z Prostějova a Kroměříže a také 
s oddíly z Domu ekologické výchovy Lip-
ka Brno.

Ve sběru kovového odpadu budeme 
pokračovat i nadále, a proto se na vás 
obracíme s prosbou. Je-li to možné, pone-
chejte železný odpad při sběru mimo 
veřejné prostory, např. v předzahrádce 
nebo jinde za plotem. Rádi jej vyzvedne-
me. Vynesení těžších kusů hlaste na tel. 
čísle 725 839 957. Stává se velmi často, že 

situace zneužijí občané ve svůj prospěch.
Členové sdružení, společně s kama-

rády, si pro veřejnost připravili letos už 
druhý ročník golfového turnaje. Je to 
akce, kde je potřeba dobrá nálada a chuť 
využít pobytu v naší krásné podzimní 
krajině. Tento turnaj už několik let při-
pravujeme pro kamarády ze spřátelených 
trampských osad. Moc rádi se ho ve vel-
kém počtu účastní, a proto věříme, že se 
bude líbit i místním.

Za sdružení Woodcraft  Chřiby
Jana Svobodová
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Parní vlak znovu v Koryčanech
V rámci slavnostního zahájení pro-

vozu na koryčanském koupališti přijel 
už v pátek 25. května parní vlak vede-
ný lokomotivou řady 213. V den oslav, 
v sobotu 26. května, pak vláček jezdil na 
trati Nemotice – Koryčany. Navíc byla ve 
výtopně v Koryčanech uspořádána výsta-
va železničních modelů a historického 
vybavení železničních stanic. 

Celkem jezdily čtyři páry spojů, a to 

od 9.40 hod. do 17.45 hod. V Nemoticích 
proběhl přesun lokomotivy na čelo sou-
pravy pomocí motorového vozu, takže se 
dělo pořád něco zajímavého. Všechny jíz-
dy byly plně obsazeny a vládla všeobecná 
spokojenost s touto akcí.

Při přípravě Koryčanské pouti napadla 
logicky myšlenka zopakovat tuto možnost. 
A tak v pátek večer 7. září  přijela soupra-
va tažená parní lokomotivou do Koryčan.  

V sobotu 8. září opět vyjela souprava na 
trať do Nemotic a zpět. Zájem byl hlavně 
o dopolední jízdy, odpoledne byl zájem 
menší a komerční efekt byl slabší.

Vzhledem k tomu, že sdružení, které 
tyto jízdy pořádá, vlastní v Koryčanech 
výtopnu, je možné podobné akce opako-
vat častěji a je snaha je zapojit do turistic-
kých akcí v době prázdnin.

Ing. Jaroslav Kočí
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